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Informace ze zasedání zastupitelstva města č. V ze dne 27.06. 2023

1. Zastupitelstvo města Podivín vzalo na 
vědomí zprávu starosty města ke kon-
trole plnění úkolů ze zastupitelstva 
města č. IV. ze dne 30.03.2023.

2. Zastupitelstvo města Podivín projed-
nalo návrh závěrečného účtu Města 
Podivín za rok 2022, který je zveřejněn 
na internetových stránkách Města Po-
divín – na elektronické úřední desce 
Městského úřadu Podivín a na úřední 
desce od 09.06.2023. Zastupitelstvo 
města Podivín uzavřelo projednání 
Závěrečného účtu Města Podivín za 
rok 2022 vyjádřením souhlasu s celo-
ročním hospodařením Města Podivín 
za rok 2022, a to bez výhrad.

3. Zastupitelstvo města Podivín schva-
luje účetní závěrku za rok 2022 Měs-
ta Podivín, Masarykovo nám. 192/2, 
691 45 Podivín, IČ:00283495, DIČ: 
CZ00283495. Zastupitelstvo města 
Podivín nezjistilo, že by účetní zá-
věrka neposkytla v  rozsahu před-
ložených podkladů v  souladu s  §4 
vyhlášky č. 220/2013 Sb., o požadav-
cích na schvalování účetních závěrek 
některých vybraných účetních jedno-
tek, věrný a  poctivý obraz předmětu 
účetnictví a  fi nanční situace účetní 
jednotky.

4. Zastupitelstvo města provedlo kont-
rolu rozpočtových opatření č. 2/2023, 
3/2023, 4/2023 a  5/2023 k  rozpočtu 
města na rok 2023 a tato rozpočtová 
opatření vzalo na vědomí bez výhrad.

5. Zastupitelstvo města provedlo kon-
trolu plnění rozpočtu k  31.05.2023 
a toto vzalo na vědomí bez výhrad.

6.  Zastupitelstvo města Podivín schvá-
lilo zahájení investičních akcí a  jejich 
zařazení do majetku města: 1. Staveb-
ní úpravy Sběrného střediska odpadů 
Podivín, 2. Oplocení části pozemku 
p.č 101/1 v k.ú. Podivín. 

7. Zastupitelstvo města Podivín vzalo na 
vědomí žádost o  poskytnutí dotace 
na činnost z  rozpočtu města Podivín 
na rok 2023 čj. MUP-0764/2023 ze dne 
30.03.2023 a schválilo poskytnutí do-
tace ve výši 35.000 Kč  pro MS Podivín 
z.s., se sídlem Pod Branou 927/24, 691 
45 Podivín, IČ: 48455164 zastoupené 
Mgr. Ladislavem Richterem, předse-
dou výboru, Ing. Kamilem Průdkem, 
místopředsedou výboru. Zastupitel-
stvo města Podivín schválilo Veřejno-
právní smlouvu o  poskytnutí dotace 
z  rozpočtu Města Podivín č. 14/2023 

s organizací MS Podivín z.s., se sídlem 
Pod Branou 927/24, 691 45 Podivín, 
IČ: 48455164 zastoupené Mgr. Ladi-
slavem Richterem, předsedou výboru, 
Ing. Kamilem Průdkem, místopředse-
dou výboru, ve věci poskytnutí úče-
lové neinvestiční dotace z  rozpočtu 
města Podivín. Zastupitelstvo města 
pověřuje starostu města uzavřením 
smlouvy. 

8. Zastupitelstvo města Podivín vzalo na 
vědomí žádost o  poskytnutí dotace 
na projekt z  rozpočtu města Podivín 
na rok 2023 čj. MUP-0765/2023 ze dne 
30.03.2023 a schválilo poskytnutí do-
tace ve výši 27.500 Kč pro MS Podivín 
z.s., se sídlem Pod Branou 927/24, 691 
45 Podivín, IČ: 48455164 zastoupené 
Mgr. Ladislavem Richterem, předse-
dou výboru, Ing. Kamilem Průdkem, 
místopředsedou výboru. Zastupitel-
stvo města Podivín schválilo Veřejno-
právní smlouvu o  poskytnutí dotace 
z  rozpočtu Města Podivín č. 15/2023 
s organizací MS Podivín z.s., se sídlem 
Pod Branou 927/24, 691 45 Podivín, 
IČ: 48455164 zastoupené Mgr. Ladi-
slavem Richterem, předsedou výboru, 
Ing. Kamilem Průdkem, místopředse-
dou výboru, ve věci poskytnutí úče-
lové neinvestiční dotace z  rozpočtu 
města Podivín. Zastupitelstvo města 
pověřuje starostu města uzavřením 
smlouvy. 

9. Zastupitelstvo města Podivín pro-
jednalo návrh názvu nové ulice na-
cházející se mezi ulicemi Hřbitovní 
a U Stadionu (pozemek p.č. 2554 v k.ú. 
Podivín) a schválilo nový název ulice: 
„Manina“.

10. Zastupitelstvo města Podivín  schvá-
lilo koupi nemovité věci, a to pozem-
ku p.č. 1218/1 – ostatní plocha, ne-
plodná půda o  výměře 757 m2 v  k.ú. 
Podivín, odděleného geometrickým 
plánem z  pozemku p.č. 1218/1, od 
prodávajících Ing. Milana Válka, nar. 
19.06. 1953 a  Ing. Zdeňky Válkové, 
nar. 03.05. 1953, oba bytem Českobra-
trská 142/44, 779 00 Olomouc za kup-
ní cenu ve výši 75.700,- Kč. Smluvní 
strany se dohodly, že náklady spojené 
s převodem nemovité věci uhradí ku-
pující. Zastupitelstvo města Podivín 
schválilo Kupní smlouvu č. 1008/2023 
mezi městem Podivín, se sídlem Masa-
rykovo nám. 192/2, 691 45 Podivín, IČ: 
00283495 a Ing. Milanem Válkem, nar. 

19.06. 1953 a Ing. Zdeňkou Válkovou, 
nar. 03.05. 1953, oba bytem Českobra-
trská 142/44, 779 00 Olomouc ve věci 
koupě nemovité věci, a  to pozemku 
p.č. 1218/1 – ostatní plocha, neplodná 
půda o výměře 757 m2 v k.ú. Podivín, 
odděleného geometrickým plánem 
z pozemku p.č. 1218/1.  Zastupitelstvo 
města Podivín pověřuje starostu měs-
ta uzavřením smlouvy.

11. Zastupitelstvo města Podivín zamít-
lo zveřejnění záměru prodeje části 
pozemku p.č. 1584 – ostatní plocha, 
ostatní komunikace v k.ú. Podivín.

12. Zastupitelstvo města Podivín souhlasí 
s prodejem části pozemku p.č. 2523/9 
– zahrada v  k.ú. Podivín. Zastupitel-
stvo města pověřuje radu města zadá-
ním zpracování geometrického plánu, 
kterým dojde k vyčlenění předmětné 
části pozemku.

13. Zastupitelstvo města vzalo na vědomí 
žádost uživatelů a  vlastníků nemovi-
tostí Za Drahou, Podivín o zřízení ka-
nalizace.

14. Zastupitelstvo města schválilo podání 
žádosti o směnu nemovitých věcí, a to 
pozemku p.č.  2834/91 a p.č. 2834/89 
v k.ú. Podivín za pozemky p.č. 1496/2, 
p.č. 1496/3 a p.č. 465/2 vše v k.ú. Po-
divín od Jihomoravského kraje, Že-
rotínovo náměstí 449/3, 602 00 Brno 
s právem hospodaření Správa a údrž-
ba silnic Jihomoravského kraje, Žero-
tínovo náměstí 449/3, 602 00 Brno.

15. Zastupitelstvo města schválilo podá-
ní žádosti o převod nemovitých věcí, 
a  to pozemků p.č. 144, p.č. 145, p.č. 
1076/4, p.č. 1581/7, p.č. 1581/8, p.č. 
2735/1, p.č. 2980/2 vše v k.ú. Podivín 
do majetku města Podivín od Úřadu 
pro zastupování státu ve věcech ma-
jetkových, se sídlem Rašínovo nábřeží 
390/42, 128 00 Praha 2 – Nové město.

16. Zastupitelstvo města schválilo podá-
ní žádosti o převod nemovitých věcí, 
a to pozemků  p.č. 90/5, p.č. 389, p.č. 
1581/2, p.č. 1581/10, p.č. 1746/3, p.č. 
1748, p.č. 1763/6, p.č. 1772/1, p.č. 
1780/1, p.č. 2009 vše v k.ú. Podivín do 
majetku města Podivín od Státního 
pozemkového úřadu, se sídlem Husi-
necká 1024/11a, 130 00 Praha 3 – Žiž-
kov.

17. Zastupitelstvo město vzalo na vědomí 
Závěrečný účet za rok 2022 Dobrovol-
ného svazku obcí LVA schválený val-
nou hromadou dne 22.06.2023.
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18. Zastupitelstvo město vzalo na vědomí 
Závěrečný účet za rok 2022 Dobrovol-
ného svazku obcí Čistý jihovýchod 
schválený valnou hromadou dne 
23.06.2023.

19. Zastupitelstvo města vzalo na vědo-
mí informaci o připravovaném zámě-
ru vlády zřídit Chráněnou krajinnou 
oblast Soutok, která má zasahovat 

do jižní části katastru města Podivín. 
Zastupitelstvo města Podivín se k zá-
měru závazně vyjádří v rámci řádného 
procesu, který takovému vyhlášení 
předchází.

20. Zastupitelstvo města vzalo na vědomí 
záměr soukromého investora o umís-
tění větrných elektráren v  katastru 
obce Podivín. Zastupitelstvo města 

pověřuje radu města jednáním s  ža-
datelem o  poskytnutí bližších infor-
mací k jejich investičnímu záměru. 

21. Zastupitelstvo města Podivín nesou-
hlasí s  koupí pozemku p.č. 2553/2 
– orná půda o  výměře 853 m2 v  k.ú. 
Podivín za kupní cenu 2.500.000,- Kč, 
tj. 2931,- Kč/m2 od pana Tomáše Hře-
bačky, Podivín.

105. výročí vzniku ČSR
Starosta města Vás zve na vzpomínkovou akci, kterou si připomeneme

105. výročí vzniku samostatného Československého státu.
Setkání se uskuteční ve středu  25. října 2023 v 17,00 hod. u Tyršova sadu.

Program: proslov, položení květin, hudební doprovod DH Kosárek.

O rekonstrukci náměstí

Průběh prací na rekonstrukci náměstí běží dle očekávaného har-
monogramu a na jaře příštího roku by mělo být vše hotovo.  Na prů-
běh akce dohlíží náš technický dozor pan Ing. Peter Štefančík, autoři 
architektonické podoby náměstí manželé Krejčiříkovi, projektanti 
z fi rmy ViaDesign s.r.o., koordinátor bezpečnosti práce Ing. Jozef Vy-
skok a v neposlední řadě archeologický dohled provádí archeolog 
Mgr. Libor Kalčík z Archeologického ústavu AV ČR, Brno, v.v.i..  

Jsem rád, že se nám podařilo s fi rmou GASNET, majitelem ply-
novodu, dohodnout i neplánovanou  výměnu plynovodu v trase od 
základní školy před faru, tj. v celé ploše opravovaného náměstí. Fir-
ma GASNET provedením prací pověřila fi rmu Montgas z Hodonína.  
Vzhledem k tomu, že nové potrubí  je v jiné poloze, musela fi rma 
tuto stavbu nejen naprojektovat, vyřídit souhlasy vlastníků napoje-
ných domů, města a kraje a vše  stavebně povolit. Díky moc všem 
zúčastněným za součinnost, bez které by hrozilo, že náměstí by mu-
selo být do několika let vzhledem ke stavu plynovodu rozkopáno.

Obdobné poděkování patří vlastníkům domů, kteří si provedli 
výměnu dosluhujících kanalizačních přípojek. A tak  by se na plo-

še  náměstí již dlouhá léta nemě-
lo výrazně kopat, neboť jsou zde 
opravené hlavní kanalizace vč. pří-
pojek, vodovod vč. přípojek, elek-
trická energie vč. zemních přípojek 
i  optické kabely. V  rámci stavby 
náměstí hodláme ještě provést pří-
pravu pro instalaci nabíjecích sta-
nic pro elektromobily, které budou 
napájeny z trafostanice u Ladenské 
strouhy, a  uděláme přípravu pro 
případné zavedení placeného parkování.

V  průběhu prázdnin byla dokončena betonáž opěrné stěny 
a stěn předzahrádek, nataženo podzemní vedení veřejného osvět-
lení a bylo zahájeno dláždění chodníků od penzionu Posada k zá-
kladní škole, aby děti mohly co nejdříve chodit hlavním vstupem 
do školy a ne dočasným zadním vstupem přes ulici Horní Valy.

Martin Důbrava, starosta

á í
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Izolace základů přední části základní školy

Nová kuchyně v mateřské školce

Veřejné osvětlení 

Město Podivín v létě provedlo izolaci přední části budovy zá-
kladní školy spočívající v odkopání základového pásu, horizontál-
ním navrtání a chemické injektáži základů, zapravení svislé části 
základů izolační stěrkou a její ochranu nopovou fólií. Opravu v ná-
kladu cca 1milion Kč provedla fi rma Pepamont s.r.o..  U starší části 
budovy byla injektáž provedena na úrovni chodníku a u nové části 
budovy, která je podsklepena, byly  provedeny na úrovni podlahy 
sklepu.

Ve výkopu byl proveden archeologický průzkum pod vedením 
archeologa Mgr. Libora Kalčíka z Archeologického ústavu AV ČR, 
Brno, v.v.i.. Pří výkopech byly objeveny zbytky staršího sklepa veli-
kosti cca 2x2 metry vlevo od východního vstupu do budovy. Sklep 
byl z důvodu zachování bezpečnosti zasypán.

Současně s izolací ještě opravíme kanalizační přípojky z budo-
vy školy. Odborně jsme demontovali pískovcové schody, které bu-
dou očištěny a zpět vráceny fi rmou pana Reného Vlasáka pod do-
hledem úředníků z odboru památkové péče. Betonové základy pro 
položení schodů vytvořili pracovníci našich technických služeb.

V dalších letech plánujeme opravit izolaci a fasádu dvorní části 
budovy, kterou navážeme na již realizovanou výměnu oken. Pro-
jekt je již v přípravě.

Martin Důbrava, starosta

Město Podivín společně s  Mateř-
skou školou Podivín provedlo v  průbě-
hu prázdnin opravu prostor kuchyně 
a  vybavilo ji novým nerezovým gastro 
zařízením včetně multifunkční pánve 
a konvektomatu. Věříme, že dětem i pa-
ním učitelkám budou nově připravené 
pokrmy nadále chutnat.

Na tento projekt s názvem Podivín – 
dovybavení školní jídelny MŠ jsme získali 
dotaci z prostředků EU v rámci programu 
IROP, který administrovala Místní akční 
skupina Lednicko-valtický areál, jímž je 
město členem. Projekt měl registrační 

číslo 22/006/19210/564/230/002674. 
Poskytnutá dotace je ve výši 881.409 Kč. 
Celkové náklady na opravu a  vybavení 
se blíží částce 2 miliony Kč.

Většina zařízení spotřebovává elek-
trickou energii, kterou bychom si rádi na 
střeše školky vyráběli. Na projekt opravy 
střechy a instalace fotovoltaických pane-
lů, který budeme realizovat v roce 2024, 
jsme získali další dotace ve výši 1,6 mili-
onu Kč.

Dodavatelem gastro zařízení byl ví-
těz výběrového řízení fi rma Unis-Jakos 
s.r.o. z  Uherského Hradiště. Opravy ob-

kladů a rozvodů prováděl pan Dan Bře-
zina a  výměnu elektroinstalace provedl 
pan Miroslav Šauman.

Martin Důbrava, starosta

V  červnu jsme dokončili výměnu 
svítidel veřejného osvětlení na zhruba 
polovině území města. Celkem bylo vy-
měněno za úsporná svítidla s LED svě-
telnými zdroji 162 ks nehospodárných 
svítidel. Práce prováděla firma EVEM 

group s.r.o. z Velkého Meziříčí za cenu 
2 639 768 Kč bez DPH.

Realizací projektu dojde k  úspo-
ře primární elektrické energie ve výši 
min. 71 %. Projekt s  názvem Výměna 
svítidel veřejného osvětlení – město 

Podivín byl realizovaný za podpory 
Ministerstva průmyslu a  obchodu ČR 
– program Národní plán obnovy a  fi-
nanční podpory Evropské unie ve výši 
1.412.970 Kč.

Martin Důbrava, starosta
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Když nefunguje rozhlas nebo osvětlení

Podivín sobě popáté

Občas se stane, že při větších povětrnostních podmínkách 
či bouřce nesvítí veřejné osvětlení nebo dokonce celá ulice. To 
má za následek výpadek místního rozhlasu, který je napájen ze 
sloupu veřejného osvětlení. Výpadky nefunkční lampy a  roz-
hlasu je nutné hlásit radnici. Když nám dá někdo hned vědět, 
jsme schopni zareagovat rychle a přivolat obsluhu. Pokud ale 
nikdo nezavolá, může dojít k tomu, že nefunguje i několik dní, 
což má za následek vybití baterie rozhlasu, a náprava trvá déle. 

Poprosím občany, v  případě nefunkčnosti rozhlasu nebo 
veřejného osvětlení, závady hlaste na podatelnu nebo jakéko-
liv úřední osobě radnice. Kontakt na podatelnu: tel. 519 365 
311, e-mail: podatelna@podivin.cz. Při hlášení výpadku pomů-
žou tyto údaje:
• Číslo lampy  uvedené na identifi kačním štítku na stožá-

ru VO (např. 007048). V  případě rozhlasu číslo rozhlasové 
skříňky.

• Pokud neznáte číslo lampy nebo rozhlasu, je třeba uvést 
ulici a číslo popisné domu v přímé blízkosti lampy, případ-
ně nejbližší objekt identifi kovatelný na mapě.

• Typ poruchy – například: lampa nesvítí, bliká, chybí dvířka 
na sloupu, sloup se kácí a podobně - rozhlas nehlásí, píská, 
je málo slyšet.

Veřejné osvětlení musí svítit z  bezpečnostních důvodů, 
není příjemné chodit potmě, navíc je statisticky zjištěno, že 
slouží jako protiopatření k omezení nehodovosti a stejný vliv 
má i  ve vztahu ke kriminalitě. Místní rozhlas slouží k  hlášení 
místních informací, ale především je napojený na sirény a inte-
grovaný záchranný systém hasičské stanice JSHD Podivín. Při-
volání hasičů může zachránit život zrovna vám, vašim blízkým 
či snížit škody na vašem majetku.

Helena Macánová, místostarostka

Třetí zářijovou sobotu se konal 
v  místním amfiteátru 5. ročník akce 
s  tímto příznačným názvem. Letoš-
ní pátý ročník jsme chtěli nějak oz-
vláštnit už jen proto, že 5. ročník to je 
vlastně takové půlkulaté výročí.  Ná-
zev „Podivín sobě“  skrývá záměr, se 
kterým jsme se rozhodli akci pořádat, 
a ten zní: Pojďme všichni a spolu strá-
vit úžasné odpoledne.  

Podařilo se strávit společně krásné 
prosluněné odpoledne, kdy jsme měli 
opět možnost uvidět, kolik máme 
v  našem Podivíně šikovných a  tvo-
řivých sousedů, kteří mají co nabíd-
nout. Měli jsme tedy možnost uspoko-
jit všechny naše smyslové buňky ať už 
v  podobě jídla, pití, výrobků, hudby, 
tance, sportu či zábavy.

Na i pod pódiem :) nám postupně 
skvělá konferenciérka pí P. Čapková 

představila velké množství spolků, 
stánků a dalších uskupení.  

První blok započala Voděnka s pás-
mem „Do kola“, na které navazovalo 
vystoupení dětí  příměstského tábora 
„Za našima humnama“. Vystoupení tá-
borníků připravila a  nacvičila Pavlína 
Berková.

Sokolský blok letos zastoupili nej-
menší sokolíci s  maminkami, cvičení 
dětí 2-3letých a také cvičení dětí 4-6le-
tých pod vedením vedoucích Martiny 
Vlkové, Evy Pietrikové a Lucie Svačino-
vé.  Závěru sokolského bloku se ujalo  
taneční studio N.C.O.D. z Břeclavi pod 
vedením Lukáše Zálešáka.

Třetí části programu se zhostil 
místní Slavoj se svými týmy. V  úvodu 
se představil fotbalový tým přípravky 
pod vedením Martina Brůčka a  tým 
mladší žáci s Mirčou Švecovou. V závě-

ru se představil tým bojového umění 
Jiu–Jitsu, který vede Milan Nejezchle-
ba s Richardem Příkazským.

Sportovní aktivity byly vystřídány 
v  předposledním bloku uměním hu-
debním, a  to vystoupením místního 
loutkařského souboru s písničkami z je-
jich představení Prase a Kukačka z ves-
míru. Tomuto představení předcházelo 
vystoupení Lucky Pacalové s  jejím pej-
skem a také jejími kamarádkami.

Programové přestávky doladi-
la hudba a  štěbetání návštěvníků. 
O  ozvučení celé akce se postaral p. 
Skřeček. Elektrické rozvody a  noční 
osvětlení stánků si vzal pod patronát 
Peťa Štefan. O přípravu celého areálu 
se postaraly místní technické služby 
s vedoucím Jarkem Švecem.

Finále našeho „půlkulatého“ výročí 
patřilo Xindlovi X a  jeho kapele. Je-
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jich písničky roztančily téměř všechny 
nadšené tanečníky, rozezpívaly všech-
ny nadšené zpěváky a potěšily všech-
ny nadšené posluchače. A  že jich 
bylo:)) O bezpečí v průběhu koncertu 
se postarali místní pákaři ze Sokola, 
kteří také vypomohli s přípravou apa-
ratury kapely. Na pomoc přispěchali 
i mladí fotbalisté.

Pro potěchu chuťových buněk 
mohli návštěvníci navštívit stánek 
s  voděnkovými sirupy,  marmeláda-
mi i  koláčky, které připravila Radka 
Švecová, nebo ochutnat uzené cigáro 
a  další speciality místních myslivců, 
kteří čepovali i  pivo-limo. Ve vedlej-
ším stánku nabízel Milan Kos kančí 
guláš i masovou směs. Nechyběla ani 
turkyň od Dáši Ferbarové a její  párky 
v  rohlíku i  popcorn. Výčepu se ujali 
také místní rybáři a  nabídli nám kro-
mě piva a  limonády také uzené ryby, 
rybí polévku, rybí pepřenky i  uto-
pence. V krámku Oříškový svět u Jany 
Markové a Majky Vlašicové bylo mož-
no zakoupit oříšky a  ovoce a  další 
produkty zdravé výživy. Tentokrát si 
připravily také slaďoučké cukroví. Mi-
lovníky sladkého potěšila i Hanka Sait-
lová s palačinkami více chutí. V nepo-
slední řadě nechybělo ani lahodné 
víno a  burčák z  Vinotéky U  soudku, 
kterou vlastní Tomáš Švec. Trhané 
maso v bulce, hranolky a stripsy bylo 
možno zakoupit ve stánku Občerst-
vení u  Helišek. Nováčci v  občerstvení 

byli Kávička u tří sestřenek s lahodnou 
kávičkou, stánek Ping-pong team s je-
jich gyrosem a výčepem a ještě stánek 
Bramboráčky od bobří řeky, který si 
připravil Jirka Meško.

Spoustu dárečků jsme si mohli za-
koupit ve stáncích, které nabízely vý-
robky pro potěchu oka i  duše. Erika 
Hájková nabízela milé látkové hračky 
a  tašky. Také Monika Kratochvílová se  
představila s voňavými svíčkami. Krás-
né ručně vyrobené šperky měla ve svém 
stánku Iveta Lašková. Sousední stánek 
patřil Příkazským. Evu Příkazskou a její 
strojovou výšivku doplnila její mamin-
ka Laďka Minaříková s patchwortkový-
mi výrobky. V jejich stánku si bylo mož-
no prohlédnout i ručně vyrobené nože 
Ríši Příkazského, které vystavoval také 
Michal  Müller. Krámek u  Lenky nabí-
zel obrazy i obrázky, ale také náramky 
a  další krásné výrobky. Šité doplňky 
a oblečení pro dětičky prodávala paní 
Görnerová a Romča Mešková vystavo-
vala své mandaly.

O  zábavu dětí i  dospělých se po-
starala místní YMCA–skautský oddíl 
se sportovními aktivitami a  dílnička-
mi. Výtvarné dílničky pro děti nabízela 
YMCA Podivín, která tentokrát vysta-
vovala i  výrobky ze své keramické díl-
ny. Tentokrát si děti mohly nazdobit 
a  odnést i  sladké perníčky s  Miluškou 
Hrdličkovou a Janou Kubincovou. Míst-
ní hasiči opět zavítali mezi nás a nabíd-
li dětem prohlídku vozového parku 

a sportovní aktivity.
Relax bylo možno letos poprvé pro-

žít s  Kristýnou „Za vodičkou“ a  jejími 
Access Bars.

Krásné obrázky na dětských tvářích 
vykouzlila Markéta Berková, Eva Piet-
riková a Míša Vidlářová.  Různé barev-
né vlasové kreace vytvořila na vlasech 
malých slečen Martina Vlková. Pro děti 
i  dospělé byl k  dispozici i  voděnkový 
tetovací salon s Jitkou, Verčou a Míšou 
Švábovými.

Program celé akce byl bohatý 
a  pestrý, za což patří obrovský dík 
všem zúčastněným, kteří se s nemalým 
nasazením a srdcem na správném mís-
tě postarali o úsměvy na tvářích všech. 
Velká návštěvnost a  všudepřítomná 
spokojenost návštěvníků byla odmě-
nou pro všechny.

Celá akce proběhla ve spolupráci 
s  MĚSTEM PODIVÍN a  jeho nemalým 
přispěním, za což mockrát děkujeme.

Osobní poděkování:)) moc bych 
chtěla jménem Voděnky poděkovat za 
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spolupráci při přípravách a  realizaci 
Hance a Svaťovi Hřebačkovým, Marťo-
vi Důbravovi, Pavlíně Čapkové, Jarkovi 
Švecovi a  také voděnkovým holkám 
Radce Švecové a  Jitce Švábové. Po-

děkování si určitě zaslouží i  Daniela 
Baráková, Hanka Kozelská, Anička Ve-
lecká, Milena Opluštilová a  František 
Opluštil, kteří nás na poslední chvíli 
zachránili a  vypomohli v  pokladně. 

Všem děkujeme.
Je možné, že má hlava děravá na 

někoho zapomněla, za což se z celého 
srdce omlouvám, a slibuji, že se příští 
rok zase ještě o kousíček polepším:))))

Za Voděnku Petra 
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Ohlédnutí za letním kinem

Chráněná krajinná oblast soutok – oznámení záměru vyhlášení

I  letos jsme pro Vás připravili letní projekci dvou čes-
kých komedií (Střídavka a Teorie tygra) na amfiteátru Spol-
kového domu, které se zúčastnily stovky z vás včetně dětí, 
pro které byla určena pohádka Willy a  kouzelná planeta. 
Letošní promítání jsme realizovali na vlastním novém pro-
jektoru a plátně umístěném na našem upraveném pódiu. 
Díky všem, kteří se podíleli na organizaci.

Martin Důbrava, starosta

Dne 24. 8. 2023 Ministerstva životního 
prostředí zveřejnilo veřejnou vyhlášku, 
kterou oznamuje předložení záměru na 
vyhlášení Chráněné krajinné oblasti Sou-
tok k  projednání. Chráněná krajinná ob-
last Soutok (dále jen „CHKO“) je navržena 
na vyhlášení z důvodu zajištění potřebné 
ochrany a péče o přírodní a krajinné hod-
noty unikátního území soutoku Moravy 
a  Dyje a  nalezení takového využívání 
přírodních hodnot v  dané oblasti, které 
zajistí jejich ochranu.  Vyhodnocení sou-
časného stavu dochovaných hodnot pří-
rody a krajiny je uvedeno v předloženém 
záměru na vyhlášení CHKO Soutok. 

S návrhem záměru na vyhlášení CHKO 
podle § 40 odst. 1 zákona, včetně zákre-
su hranic CHKO, je možné se seznámit 
na internetových stránkách Ministerstva 
životního prostředí: https://www.mzp.cz 
v rubrice „Úřední deska“, webová mapová 
aplikace je pak dostupná na adrese: htt-
ps://soutok.nature.cz/zamer-vyhlaseni-
-CHKO

S úplným zněním záměru na vyhláše-
ní CHKO je možné seznámit se nejen na 
webu Ministerstva životního prostředí, ale 
také zároveň na radnici Městského úřadu 
Podivín.  Vlastníci nemovitostí dotčení na-

vrhovanou ochranou, zapsaní v  katastru 
nemovitostí, mohou uplatnit své námitky 
ve lhůtě 90 dnů ode dne doručení ozná-
mení veřejné vyhlášky na portálu veřejné 
správy. Vlastníci jsou oprávněni uplatnit 
námitky jen proti takovému navrženému 
způsobu nebo rozsahu ochrany, jímž by 
byli dotčeni ve výkonu svých práv nebo 
povinností. Námitky se uplatňují písemně 
u Ministerstva životního prostředí v Praze 
- odbor zvláštní územní ochrany přírody 
a  krajiny se sídlem Vršovická 65, 100 10 
Praha 10.

Navrhovaná CHKO by se v našem ka-
tastru měla nacházet v  neobydlené jižní 
části – viz. přiložená mapka. Ochrana úze-
mí bude odlišná pro jednotlivé zóny. Na 
našem katastru budou všechny tři zóny. 
Připomínky k návrhům na zonaci lze po-
dávat do 29. 9. 2023 Agentuře ochrany 
přírody a  krajiny ČR, regionální pracovi-
ště Jižní Morava. Detailní dokumenty vč. 
Záměru na vyhlášení zvláště chráněného 
území  jsou  k dispozici také na elektronic-
ké úřední desce www.podivin.cz.

Martin Důbrava, starosta
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Podivín směruje k revitalizaci Šutrák

DLUHOVÉ OKÉNKO – část 1.

Kdo pamatuje, tak ví, že Šutráky patřily k  nejatraktivnější 
lokalitě pro využití volného času v létě a v zimě. Koupání k létu 
patřilo stejně jako bruslení v zimě. Led pomáhal rybářům k se-
čení rákosu. Bez důkladného zimního sečení se rákos bohužel 
rozrůstá do enormního množství. Přispěly k tomu bezpochyby 
teplé zimy. Není to však jediný temný mrak, který se na Šutráky 
valí. 

Největší pomyslnou hrozbou je sediment. Toho leží na dně 
jezera celkem 45.000 kubíků. Reliéf dna je značně nerovno-
měrný díky dávné těžbě písku, tudíž i  tloušťka sedimentu je 
nerovnoměrná od 0 – 70 – 150 cm. Historie vzniku štěrkopís-
kovny se mapuje po 1. světové válce, co rok, to 1 cm sedimen-
tu. Pomyslnou poslední ranou se však stává únik sirovodíku ze 
dna jezera obzvláště v  letních měsících. Plyn je toxický a bo-
hužel má za následek úhyny rybí obsádky.  Je opravdu hrozné 
cítit zápach síry v ovzduší, vidět ryby lapající po dechu a jejich 
mrtvá těla podél břehů. 

Po velkém úhynu ryb v roce 2020 jsem musela něco udě-
lat. Za podpory rybářů a města jsem oslovila společnost ENKI, 
o.p.s. Vodňany. Společnost se zabývá aplikovaným výzkumem 
v oblasti hospodaření s vodou v krajině a toho času působila 
na Lednických rybnících.  Ještě téhož roku na podzim byly pro-
vedeny chemické analýzy sedimentu a rozbor vody v Šutráku, 
které potvrdily vhodnost bahna k  uložení na zemědělskou 
půdu. Bylo rozhodnuto, že odbahnění lze zrealizovat. Rozbor 
v hodnotě 57. 860,- Kč bez DPH zaplatil Pobočný spolek rybá-
řů Podivín. Další iniciativu přinesl pan starosta, který oslovil 
pana RNDr. Lukáše Mertu, PH.D., a v roce 2021 probíhal celo-
roční průzkum kvality vody, vodní fauny, obojživelníků, plazů 
a  ptactva. Vyhodnocení přírodního stavu lokality a  rámcový 
návrh revitalizačních opatření stály město Podivín 66.429,- Kč 
vč. DPH. Oba dokumenty jsou k nahlédnutí na stránkách www.
rybaripodivin.cz .

V roce 2022 probíhala jednání s odbory životního prostře-
dí, kdy jsme se ujistili, že máme z  jejich strany zelenou  a  lze 
provést odbahnění. Na základě cenových nabídek a doporu-
čení jsem nakonec oslovila fi rmu VZD INVEST s.r.o., Bohunice, 
se kterou město Podivín dne 21. 3. 2023 podepsalo Smlouvu 
o dílo č. 10/2023 v hodnotě 399.300,- vč. DPH na akci „REVITA-
LIZACE VODNÍ PLOCHY ŠUTRÁKY“. 

Projekt se skládá ze 3 částí: 
1. část projektu obsahovala podklady na zaměření tloušťky 

sedimentu, vodní plochy, ostrůvků, přilehlých břehů a pozem-
ků. Někteří z Vás mohli geodety vidět při zaměřování v jarních 
měsících na Šutráku. Někteří ostražití občané dokonce nahlá-

sili jejich činnost na vodě a vjezd autem do zakázané lokality 
městské policii. Děkuji za obezřetnost. Ano, měli povolení, vše 
bylo ze strany města zajištěno. 

Pro 2. část projektové dokumentace bylo nutno znát sta-
novisko, zda vůbec dosáhneme na dotace, než se pustíme do 
tak nákladné akce. Z toho důvodu jsem vyjela v červnu do Pra-
hy na Státní fond životního prostředí, kde se konalo jednání 
o možnostech pro získání dotace. Operační program životního 
prostředí nám nabídl 47. dotační výzvu „Vodní a vegetační kra-
jinné prvky“ za podmínky, že doložíme posudek kvality vody 
a její udržitelnost.

Bohužel revitalizace tak velké lokality má zdlouhavější pro-
ces, už jen z  hlediska souhlasu 14 vlastníků pozemků vodní 
plochy, k tomu probíhají jednání se zemědělci v rámci uložení 
sedimentu na jejich pole. Bez našich zemědělců by odbahně-
ní vlastně nebylo možné. Velmi si jich za jejich postoj vážím, 
jak jsou celé akci nakloněni, spolupracují a zapůjčí svá pole na 
vytvoření 2 - 3 lagun, kam bude odsátý sediment pomalu pře-
čerpán, nechá se vyschnout a  rozoře. Pro tak velké množství 
sedimentu je totiž potřeba kolem 8 hektarů rozlohy polí.

V naší republice jsou jen 2 fi rmy, které mají sací vodní bagr 
na tak obrovskou vodní plochu o rozloze 11,6 ha, která se nedá 
vypustit. Vzhledem k  vytíženosti a  nutnosti rezervace sacího 
stroje byl na odbahnění Šutrák navržen termín realizace od 
08/2025 - 03/2026.  

3. část projektu včetně výsledné sumy nákladů budeme 
znát 12/2023, o čemž napíši ve vánočním vydání Podivínského 
zpravodaje. 

Helena Macánová
místostarostka

Vážení čtenáři, dnes je to poprvé, co 
se můžete setkat s  krátkou statí, která 
se bude zabývat poněkud nepopulární 
problematikou, a tou jsou dluhy. To, že ji 
můžete číst, je díky tomu, že starostové 
MAS LVA, tedy i  starosta obce Podivín, 
se dohodli, že těm, kteří problémy s dlu-
hy mají, zpřístupní bezplatnou pomoc – 
Dluhovou poradnu, kterou můžete už od 

dubna letošního roku najít v Domě škol-
ství v Břeclavi, konkrétně v druhém patře, 
místnost 309. Po dohodě můžete danou 
službu využívat i přímo v Podivíně (kon-
taktní tel.: +420 770 182 023).

Všichni určitě víte, že dluhů je mnoho 
druhů. Mohou být třeba čestné. Mohou 
být sanovány prací. Většinou jsou ale 
pro jejich řešení potřeba peníze. Vlastně, 

pokud to zjednoduším, tak se dělí jen na 
dva druhy: zaplacené a  nezaplacené. Ty 
první mohu nechat být. U  těch druhých 
je zásadní, o  jaké dluhy jde, resp. kdo je 
věřitel. Typickým případem samostatné 
možnosti řešení dluhu je aktuální situace, 
pokud jde o dluhy na pojistném u České 
zprávy sociálního zabezpečení a  vůči Fi-
nanční správě. Na ty se totiž vztahuje tzv. 
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Milostivé léto III, což znamená, že pokud 
si o  jeho využití požádáte, dluhy vznikly 
před 1.10. 2022 a uhradíte dlužné pojist-
né (zde jde i požádat za určitých podmí-
nek o  splátkový kalendář), tak nemusíte 
hradit ani penále ani exekuční náklady. 
Totéž platí pro dluhy vůči Finanční správě. 

Požádat lze on-line, ale pokud není po-
čítač zrovna váš přítel, lze využít pomoci 
pracovníků ČSSZ a Finanční správy a sa-
mozřejmě i naší Dluhové poradny.

Dalším tématem, kterého se dotknu, 
je nezabavitelné minimum. To je částka, 
která, pokud je váš dluh už řešen exe-

kučně – konkrétně srážkami z platu, vám 
musí zůstat. Ta se, během posledního 
roku opakovaně zdvihla, což je vedlejší 
důsledek nárůstu zákonem stanovených 
normativních nákladů na bydlení. A pro-
tože nechci zatěžovat vzorci, přikládám 
následující tabulku:

Kolik mi mohou srazit (u nepřednostní pohledávky)?

čistá mzda dlužník žije sám dlužník má manželku 
a jedno dítě

dlužník má manželku 
a dvě děti

dlužník má manželku 
a tři děti

24.000,- Kč 3.454,- Kč 1.181,- Kč 44,- Kč 0,- Kč

27.000,- Kč 4.454,- Kč 2.181,- Kč 1.044,- Kč 0,- Kč

30.000,- Kč 5.454,- Kč 3.181,- Kč 2.044,- Kč 908,- Kč

35.000,- Kč 7.121,- Kč 4.848,- Kč 3.711,- Kč 2.575,- Kč

S  tímto druhem exekuce obvykle 
souvisí i  tzv. blokace účtu, ale tu, resp. 
možnosti, co s  ní dělat, si necháme na 
příště. 

Zcela samostatnou problematikou 
je oddlužení. Je to nástroj, který doká-
že pomoci těm, jimž počet a výše dluhů 
zcela přesahuje jejich fi nanční možnosti 
a řešení postupným splácením je nepou-
žitelné. Zjednodušeně řečeno, pokud to 
insolvenční soud povolí a schválí, může 
takový dlužník prostřednictvím oddluže-
ní dosáhnout během 3 až 5 let toho, že 
podstatnou část svých dluhů už nebu-
de muset platit. I  s  oddlužením dokáže 
Dluhová poradna pomoci, avšak dané 
problematice se budeme také věnovat 
až v některém z příštích dílů. Obzvláště 
proto, že v den, kdy toto čtete, je v po-
slanecké sněmovně projednávána nove-
la insolvenčního zákona, která by měla 
zakotvit pro dlužníky benevolentnější 
pravidla, než platí teď.

Michal Tlusták, právník Dluhové poradny

Kronika města Podivína – rok 1923
9./6. Tohoto dne byl zrušen obecní hostinec v  městské 

radnici v Podivíně a hostinská koncese složena. 
Zrušení obecního hostince v Podivíně nebylo věcí snad-

nou, neboť mnozí členové obecního zastupitelstva – v čele 
s  Theob. Štorkem, na udržení obecního hostince trvali 
s  neobyčejnou houževnatostí a  všech možných prostřed-
ků k  dosažení jejich vůle používali. Naproti tomu usilovali 
vedoucí funkcionáři obce o zrušení hostince z těchto důvo-
dů. Obecní hostinec v Podivíně klesl na obyčejnou kořalnu 
a jeho někdejší prosperita úplně zanikla. Na hostinec obec 
doplácela, místnosti hostinské i  s  inventářem byly den ze 
dne schátralejší a proto, že obecní hostinec byl útulkem ko-
řalečníků a pobudů domácích i cizích, trpěla tím újmu celá 
budova radnice.  

Hlavní důvod pro zrušení hostince opíral se však o skuteč-
nost, že místnosti hostinské byly potřebny pro zřízení obec-
ních úřadoven, neboť městská spořitelna měla přesídliti z 1. 
poschodí do přízemí radnice a  použití dosavadní místnosti 
obecního úřadu k činnosti spořitelní.

Zápas těchto dvou protichůdních stran o zrušení případ-
ně udržení obecního hostince trval téměř celý rok a  o  váž-
nosti tohoto zápolení svědčí okolnost, že starosta Adolf Ledl 
hrozil dokonce svým odstoupením z úřadu starosty, nebude-
-li hostinec zrušen.  Posledním nájemcem obecního hostince 
v Podivíně byl František Selichar se synem Otou.  

25./7. Od poslední cukerní kampaně před světovou vál-
kou, kdy před r. 1914, zůstal podivínský cukrovar v nečinnosti 
a protože i stroje a kovový materiál byly z budovy cukrovaru 
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Roční plán na školní rok 2023/24

Co se dělo v minulém školním roce 2022/2023

v době války odstraněny, zela budova prázdnotou a nebylo 
ani naděje, že se této budovy bude ještě někdy používati 
k výrobním účelům. Město trpělo tím značnou újmu, neboť 
část obyvatelstva přišla zánikem cukrovaru o výdělek a obec 
o  obecní přirážky. Bylo tedy usilováno, aby z  cukrovaru byl 
utvořen jiný průmyslový podnik nebo jiná provozovna, kdež 
by lid našel výdělečného zaměstnání. V tom směru bylo do-
žádáno ministerstvo železnic, aby budovu cukrovaru koupilo 
(byla na prodej) a v ní výtopnu a dílny pro dráhu zřídilo. Úsilí 
obce nemělo však kladného výsledku, neboť ministerstvo že-
leznic odmítlo v blízkosti státních hranic nějaký státní podnik 
zaříditi.

I  syndikát řepařů v  Hodoníně zaujal zamítavé stanovis-
ko k  žádosti obce, aby byla z  cukrovaru zřízena továrna na 
umělá hnojiva a  jako důvod uvedl, že podnik tohoto druhu 
vzhledem na panující zahraniční konkurenci nebyl by renta-
bilitním. Tím byla budova podivínského cukrovaru odsouze-
na k zániku. 

23./8. Ve správě obecní nalézaly se dva fondy: chudinský 
a špitální. Jejich základní jmění bylo utvořeno z pohledávek, 
které byly začátkem 19. století některým občanům na hypo-
téky poskytnuty a  dále z  odkazů, věnovaných mecenášem 
Frant. Semmlerem, zemřelým v Olomouci a Amalií Hanzlíko-
vou, zemřelou v Podivíně. Ze jmění těchto fondů uděloval se 
roční výnos chudině a  protože oba fondy měly jeden a  týž 

účel byly fondy za souhlasu mor. zemského výboru sloučeny 
v jeden chudinský fond. 

23./8. Zákon o pamětních knihách obecních uložil obcím 
povinnost, aby zavedly v  obcích pamětní knihu a  prostřed-
nictvím kronikáře k tomu účelu zvlášť ustanoveného veškeré 
pamětihodné události do této knihy zapisovaly. K  zápisům 
do pamětní knihy má dohlížeti letopisecká komise, pozůstá-
vající ze starosty obce a dvou důvěryhodných občanů, vole-
ných obecním zastupitelstvem. Do první letopisecké komise 
zvoleni dne 23/8 1923 pánové Josef Svitavský, ředitel měšť. 
škol v.v. a Jan Brzica, rolník. 

24./8. Místnosti bývalého hostince v městské radnici byly 
adaptovány na úřadovny obecní. Uprostřed dřívější nálevny 
a tančírny se strany průčelní byla postavena mezi nosiče klen-
by přepážková zeď a z povstalé polovice s okny na náměstí 
utvořena úřadovna obecní a  strážnice. Zbylá polovice byla 
určena na místnost zasedací a ze světničky zvláštní s oknem 
směřujícím ke kostelu, zřízen archiv a registratura. Místnosti 
dřívějšího bytu hostinského byly upraveny pro sídlo obecní 
veřejné knihovny, kteráž byla dříve umístěna v I. patře. Zed-
nické práce prováděl zedn.mistr Leop. Koželuha za smluve-
nou cenu 12.000 Kč. Okenice, dvéře a spodní podlahy dodal 
Ant. Valíček a parkety knížecí správa parní pily v Břeclavi. 

(text v původním znění)
-RM-

Mateřská škola

Roční plán vychází z analýzy výsledků evaluační činnosti ve 
školním roce 2022/23.

Na zahajovací třídní schůzce v září jsou rodiče každoročně 
seznámeni s provozem mateřské školy. 

Personální obsazení školy:

Ředitelka: Bc. Lenka Studená, MBA
Zástupce ředitelky: Mgr. Jana Crhová

Třída Kuřátka
učitelky: Miroslava Švestková, Bc. Lenka Studená, MBA
chůva: Edita Kovaříková

Třída Sluníčka
učitelky: Anna Frýdková, Mgr. Jana Crhová

chůva: Eva Půlkrábková

Třída Koťátka
učitelky: Bc. Hana Hrabalová, Ing. Bc. Pavla Tomiczková

Třída Berušky
učitelky: Bc. Eliška Jelínková, Žaneta Synková

Provozní zaměstnanci:

Blanka Sztanková - účetní, vedoucí stravování
Angela Greinerová – kuchařka, zástup za pí Ocelíkovou
Sabina Kujová  -  pomocná kuchařka, zástup za pí Holčapkovou
Dana Škrobáčková  - školnice
Blanka Martečíková - domovnice
Edita Kovaříková  -  domovnice

Podzimní tvoření

V  loňském školním roce jsme zahájili 
společnou třídní schůzkou a následně pod-
zimním tvořením s rodiči na školní zahradě.  

Oslavy 800 let města Podivína

Začátkem září proběhly oslavy 800 
let města Podivína. Mateřská škola byla 
otevřena, stejně jako veškeré instituce 
ve městě. Připravili jsme ve třídách vý-
stavy fotografi í od vzniku první mateřské 

školy v  Podivíně, přes vznik nynější bu-
dovy v roce 1984 až po dnešek. Ve slav-
nostním programu promluvila ředitelka 
o historii i současnosti naší školy, děti vy-
stoupily s hudebním programem. Školka 
poskytla zázemí pro atrakce pro děti na 
školním hřišti.

Naše škola v roce 2022/23

Naše školka je materiálně dobře vy-
bavena. V  každé třídě jsou k  dispozici 

interaktivní tabule, spousty podnětných 
hraček i pomůcek.  V estetickém prostře-
dí a  vhodných podmínkách pracujeme 
s  dětmi nejen v  oblasti nových infor-
mačních technologií, ale vedeme děti 
ke vztahu k  přírodě a  praktickým čin-
nostem. Vedle rozvoje rozumové a  pra-
covní stránky dětí se zaměřujeme také 
na rozvoj osobnosti a  emoční stránky 
každého dítěte. V únoru 2023 jsme měli 
v  mateřské škole na besedě pro rodiče 
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známého rodinného terapeuta a  spi-
sovatele Jiřího Haldu. Zúčastnilo se jí 
velké množství rodičů. V  průběhu to-
hoto školního roku proběhlo na škole 
několik dalších akcí: Podzimní tvoření 
s rodiči, program s terapeutickými pej-
sky, několik divadelních představení, 
vesmírný stan aj.

Zápis

Dne 5. května proběhl v  mateřské 
škole zápis dětí pro příští školní rok 
2023/2024. Rodiče měli možnost škol-
ku navštívit i  s dětmi od 10 do 12 ho-
din, prohlédnout si prostory třídy a po-
hrát si na hřišti. Škola obdržela žádost 
o přijetí od 33 zájemců, přičemž má 29 
volných míst. 

Výlet

Dne 22. května jsme se všichni vy-
dali na výlet do Valtic na naučnou stez-
ku bosou nohou.

Aplikace Lyfle - školka do kapsy

Kladně se nám osvědčila aplika-
ce Lyfle. Jedná se o  moderní bezpeč-
ný a  jednoduchý způsob komunikace 
mezi školou a rodiči. Rodiče tak dostá-
vají rychle a  bezpečně informace, fo-
tografie z  činností a  aktivit, omlouvají 
děti pomocí jednoduchého kliku.  

Bruslení, plavání

Děti měly možnost jezdit bruslit na 
zimní stadion do Břeclavi a učit se pla-
vat s  Plaveckou školou do hustopeč-
ského bazénu. 

Vítání občánků

Ve spolupráci s  Městem Podivín 
děti z  naší školky vítají nové občánky 

našeho města. Ze strany města i rodičů 
přišla velmi kladná odezva.

Návštěva Dálničního oddělení Policie 

Podivín

Měsíc duben je měsícem bezpečnosti. 
Díky spolupráci s  Podivínským dálničním 
oddělením policie děti viděly chod dálnič-
ního oddělení zblízka. 

Sokol Podivín

Na základě pozvání ze strany Podivín-
ského Sokola měly děti v květnu možnost 
si zacvičit v moc hezky nachystaném sále.  
Děkujeme všem, kteří se na této pěkné 
akci podíleli.

Nová kuchyně

V létě 2023 proběhla rekonstrukce ku-
chyně. Od září 2023  budeme pro naše děti 
vařit zcela novým modernějším a zdravěj-
ším způsobem v  konvektomatu a dalších 
technologicky vyspělých nádobách. 

Den dětí 

Oslavy Dne dětí proběhly letos až 2. 
června, protože na Den dětí byli předško-
láci v plavání. 

Den otců

15. června jsme na hřišti upořádali 
Den otců. Na šesti stanovištích si tatínko-
vé a  děti užili spoustu legrace a  hezkých 
společných zážitků. Na závěr si odnesli od-
měnu a kresbu dětí Můj tatínek a proč ho 
mám rád . Přišly se podívat i  maminky, 
dokonce i celé rodiny s babičkami a dědeč-
ky. Celá akce byla velmi kladně hodnocena. 

Výtvarná soutěž

Děti výtvarně zpracovaly tématiku 
Příroda kolem nás a  Květen, měsíc za-

hrad. Oceněny byly práce dětí pod ve-
dením pí uč. Hrabalové.

Rozloučení s předškoláky

27. června 2023, jako každoroč-
ně, probíhá rozloučení s  předškoláky. 
Osvědčila se komorní forma za přítom-
nosti rodinných příslušníků ve spolu-
práci se starostou města, který děti pa-
suje na školáky .

Třídní projekty

Koťátko Šedík – realizovala třída 
Koťátek. Výstupem z  projektu byla do-
kumentace a  fotky ve společné knize 
z  návštěv koťátka Šedíka v  domovech 
dětí.

Učíme se přírodou – realizovala tří-
da Kuřátek. Voda v přírodě dostala oce-
nění díky pí uč. Hrabalové.

Personální změny

Ze třídy Koťátek odchází pí uč. Jan-
kovičová do místa svého bydliště do 
nové mateřské školy v  Ladné, pí uč. 
Mádlová na mateřskou dovolenou a pí 
uč. Švecová z Berušek podala výpověď 
z osobních důvodů. V srpnu jsme muse-
li náhle řešit personální situaci v kuchy-
ni. V příští školním roce tedy po dlouhé 
době dojde k větším personálním změ-
nám. Konkurzní řízení proběhlo v květ-
nu a červnu a v srpnu. 

Nová kuchyně

Do nové kuchyně s  novými tech-
nologiemi jsme v srpnu nečekaně mu-
seli hledat nové zaměstnance. Po řadě 
peripetií nakonec vše dobře dopadlo.
29. srpna byli noví zaměstnanci sezná-
meni s obsluhou nového kuchyňského 
zařízení profesionálním kuchařem. 

Co plánujeme v novém  školním roce 2023/24

Hlavní prioritou pro nás je to, aby se děti vzdělávaly v klid-
ném a  pohodovém prostředí.

Chceme pokračovat ve spolupráci s místními fi rmami a in-
stitucemi, základní školou, pedagogicko-psychologickou po-
radnou, speciálním pedagogickým centrem.

Využijeme modernizované kuchyně a  zavedení nových 
kvalitních a zdravých pokrmů pro děti. 

Povedeme děti k poznávání Podivína, jeho fi rem a důleži-
tých budov, kostela, knihovny, nádraží, stolárny, sběrného dvo-
ra, dopravní policie, zubní ordinace, ZUŠ, fotbalového hřiště, 
pošty, lékárny aj. .  

Připravujeme vycházky do přírody s piknikem.
Nadále budeme podporovat emoční inteligenci dětí, práci 

s  přírodninami, podporu mateřského jazyka a  polytechnické 

a environmentální výchovy, v přiměřené formě budeme vyu-
žívat moderní technologie. Budeme využívat v loni zavedenou 
pedagogickou diagnostiku iSophie, která přesně vyhodno-
cuje jednotlivé složky vzdělávacího pokroku dítěte v  oblasti 
psychické, tělesné i sociální. S digitálním záznamem budeme 
seznamovat rodiče. Rodina i  škola tak mají velkou možnost 
přesně zapracovat v oblastech, ve kterých dítě zatím není roz-
vinuto na dostatečné úrovni pro přechod do základního vzdě-
lávání.  Nadále budeme budovat příjemné materiální zázemí 
pro děti. Příjemné prostředí bychom rádi vytvořili i ve vztahu 
k rodičům, a to otevřenou komunikací, dodržováním hygienic-
kých pravidel a vzájemnou ohleduplností. 

Nadále budeme pokračovat ve spolupráci se zřizovate-
lem. 
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Plánované akce budeme v průběhu roku doplňovat a upravovat dle potřeb školy:

Měsíc Datum Akce 

Září 4. 9. v 17 hod.
13. 9. v 15 hod.

Třídní schůzky
Podzimní tvoření rodičů s dětmi

Říjen

30. 10. od 8 hod.

Návštěva Vinařství Hřebačka, Pekařství Podivín, Knihovna Podivín…
Vítání občánků
Kulturní představení pro děti, canisterapie
Bruslení
Ha Sport
Logopedická depistáž

Listopad Bruslení
Kulturní představení pro děti
Pokusy pro děti s Mgr. T. Bajákovou
Ha Sport

Prosinec Mikuláš
Bruslení
Koledování

Leden Vesmír – představení pro děti
Bruslení
Schůzka se ZŠ Podivín

Únor Beseda se ZŠ Podivín
Bruslení
Kulturní představení

Březen Bruslení 
Velikonoční tvoření

Duben Návštěva dálniční policie, fi rmy Signex
Vítání občánků
Čarodějnice ve školce

Květen 15. 5. v 15 hod. Den rodiny 
Plavání pro předškoláky
Sokol Podivín- cvičení
Zápis do MŠ Podivín

Červen 1. 6. dopoledne Den dětí
Plavání pro předškoláky
Návštěva ZŠ Podivín v MŠ
Rozloučení s předškoláky

V Podivíně dne: 1. 9. 2023 Zpracovala: Bc. Lenka Studená, MBA

Projednáno na provozní a pedagogické radě se zaměstnanci školy dne 29. 8. 2023
Projednáno na schůzce s rodiči dne 4. 9. 2023j
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Základní škola

V letošním školním roce zahajujeme celkem s 232 žáky.

ředitelka školy: Mgr. Alena Veselá
zástupce ŘŠ: Mgr. Tomáš Studený
výchovný poradce: Mgr. Dagmar Mačicová
metodik prevence: Mgr. Markéta Svobodová
školní spec. pedagog: Mgr. Hana Vízdalová
školní psycholog: Mgr. et Mgr. Jitka Muchová

Třída  Jméno třídního učitele Počet žáků

I. A  Mgr. Jitka Kolaříková  17
I. B  Mgr. Žaneta Fryčáková 17
II. třída  Mgr. Kristýna Řezáčová 25
III. třída  Mgr. Olga Škrobáková 25
IV. třída  Mgr. Martina Poláchová 20
V. třída  Mgr. Zuzana Pálková 29
VI. třída  Mgr. Jitka Harnušková 28
VII. třída  Mgr. Pavla Schallenbergerová 19
VIII. třída Mgr. Jiří Medek 26
IX. třída  Mgr. Irena Šemorová 26

Pedagogové bez třídnictví: 

Mgr. Dagmar Mačicová
Mgr. Jana Leblochová
Mgr. Markéta Svobodová
Mgr. Anna Racková

Školní družina:

pí Olga Mildnerová, DiS.
pí Věra Holubová

Asistentka pedagoga: 

pí Jitka Švábová
pí Radmila Roušarová
pí Nikola Šlancarová

Provozní zaměstnanci: 

pí Petra Vajbarová
pí Miroslava Konfráterová
pí Jana Syslová
pí Petra Dědková
p. Zdeněk Kučera



15

září 2023     číslo 3 LIII. ročník

Podivínský zpravodaj

Organizace školního roku 2023/2024

První školní den

Vyučování v  letošním školním roce 
začalo ve všech základních školách, střed-
ních školách, základních uměleckých 
školách a konzervatořích v pondělí 4. září 
2023.

Vysvědčení s hodnocením za I. pololetí 
se bude vydávat 31. ledna 2024.

Období školního vyučování ve druhém 
pololetí bude ukončeno 30. června 2024.

Den ředitelského volna je stanoven na 
pátek 29. 9. 2023.

Podzimní prázdniny připadnou na 
čtvrtek 26. a  pátek 27. října 2023.

Vánoční prázdniny budou zaháje-
ny v sobotu 23. 12. 2023 a skončí v úterý
2. ledna 2024. Vyučování začne ve středu 
3. ledna 2024.

Jednodenní pololetní prázdniny při-
padnou na pátek 2. února 2024.

Jarní prázdniny v délce jednoho týdne 
pro okres Břeclav jsou stanoveny na 5. 2. – 
11. 2. 2024.

Zápis do 1. ročníku povinné školní 
docházky se bude konat v  dubnu 2024 
(termín bude upřesněn).

Velikonoční prázdniny připadnou na 
čtvrtek 28. března 2024.

Vyučování ve druhém pololetí bude 
ukončeno v pátek 28. června 2024.

Hlavní prázdniny trvají od 29. června 
2024 do 1. září 2024.

Vyučování ve školním roce 2024/2025 
začne v pondělí 2. září 2024.

Pondělí 4. září 2023 byl slavnostním dnem pro 34 prvňáč-
ků. Naše malé žáčky doprovodili rodiče, prarodiče i sourozenci. 
Zahájení proběhlo v tělocvičně, kde se konalo tradiční přivítá-
ní paní ředitelkou Mgr. Alenou Veselou a panem starostou Ing. 
Martinem Důbravou. Rodičům byli také představeni ostatní čle-
nové pedagogického sboru. Poté si paní učitelky odvedly své 

prvňáčky do svých tříd, kterou jim krásně vyzdobily a připravily 
si pro ně drobné dárečky s uvítacím listem. Přejeme dětem, aby 
se jim ve škole nejen líbilo, ale i dařilo a aby si našly nové kama-
rády. Těšíme se na spolupráci nejen s dětmi, ale také s Vámi, rodi-
či. Přejeme Vám hodně trpělivosti a radosti z úspěchů svých dětí.

Mgr. Kolaříková, Mgr. Fryčáková
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Meeting Brno

Propojuje zdánlivě nepropojitelné názorové proudy, rozlič-
né kultury a podporuje mezináboženský dialog. Přináší kvalitní 
umění z různých částí světa, nabízí platformu k diskusi a dává 
návštěvníkům prostor pro setkání. Je místem, kde je možné 
vážit si jeden druhého a  kde vzájemná odlišnost je pozitivní 
výzvou k objevování pravdy.

Dovolili jsme si okopírovat úvod a charakteristiku společ-
nosti Meeting Brno, se kterou jsme v tomto školním roce na-
vázali spolupráci, abychom se mohli setkat s  mladými lidmi 
z  deseti evropských zemí a  diskutovat nad různými tématy 
dotýkajícími se druhé světové války. Protože jsme ze začátku 
nevěděli, jakým způsobem se můžeme připojit a co máme od 
celé akce očekávat, ředitel festivalu Petr Kalousek a  vedoucí 
marketingu paní Veronika Smyslová přijali naše pozvání a se-
známili naše žáky s myšlenkou projektu.

Celý festival trval deset dnů a zabýval se mnoha zajímavý-
mi náměty. My jsme se rozhodli zapojit se do následujících tří 
dnů:

Den první – Setkání prezidentů v  zahradě vily Thu-

gendhat
Tento den se věnoval vztahům Čechů a Slováků po 30 le-

tech rozdělení Československa. Nesmírně zajímavá diskuse 
mezi prezidentem České republiky Petrem Pavlem a  prezi-
dentkou Slovenské republiky Zuzanou Čaputovou oslovila 
všechny přítomné.

Celou dobu rozhovoru visel za zády obou prezidentů obraz 
vily Tugendhat, který se skládá ze dvou dílů a symbolizuje roz-
dělení našeho státu v roce 1993. Byl namalován naší bývalou 
žákyní a současnou nadějnou malířkou Erikou Voith. Po ukon-
čení pořadu si každý prezident odnesl polovinu obrazu, aby 
připomínal sametové rozdělení našich národů.

Velmi nás potěšilo, že mezi členy teamu Meeting Brno jsme 
potkali i další absolventy naší školy:

Veronika Smyslová (Skřečková) – vedoucí marketingu 
a kontakt pro novináře.

Zahájila společně s ředitelem festivalu Petrem Kalouskem 
setkání prezidentů.

Karolína Štorková (Skřečková) – komunikační strategie.

Den druhý – Jak se tvoří muzeum?
V neděli 25. 6. jsme odjeli do Brněnce, kde mladí lidé z celé 

Evropy pod vedením Daniela Löw – Beera tvořili podobu moder-
ního muzea holokaustu.

V neděli 25. 6. 2023 jsme se vydali do Brněnce, abychom navští-
vili Schindlerovu Archu. Cesta byla dlouhá. Jeli jsme autem a potom 
autobusem a nazpátek jsme jeli vlakem. Téma bylo velmi zajímavé 
a dohromady jsme vyfotili celkem 141 fotek a videí. Toto místo má 
velký potenciál vytvořit muzeum, které bude osobnější než ostatní 
muzea a dá možnost návštěvníkům se vžít do příběhů lidí, co tam 
žili, pomocí technologií 21. století jako virtuální realitu, kde by si 
návštěvník mohl prožít každodenní práce vězňů a jak nelidsky bylo 
s nimi zacházeno. Na meetingu jsme viděli herečku, co hrála dívku 
v červeném kabátě v Schindlerově seznamu, dcery 2 osob, které hrá-
ly velkou roli v tom, aby vězni přežili, majitele areálu, osobu, která se 
specializuje na holocaust, ředitele projektu a mluvčího muzea. Také 
jsme viděli lidi z mnoha zemí jako např. Švýcarsko, Rakousko, Sloven-
sko, Maďarsko, Francie, Belgie a Německo.

Nikolas Nesvadba

Holocaust a  druhá světová válka jsou pro mě citlivá témata, 
o kterých jsem ještě před rokem nechtěla ani slyšet. Meeting Brno mi 
umožnilo si uvědomit, že je důležité o takových tématech mluvit.

Lenka Muchová

Také jsme vypracovávali pracovní listy a přemýšleli nad tím, jak 
se dělá muzeum a jak bychom mohli přispět nápadem pro lepší mu-
zeum, kde by se lidé o tomto tématu něco dozvěděli. Nakonec jsme 
vymysleli, že by nebylo špatné postavit tam virtuální realitu s daným 
tématem a 4D kino s tématem holocaustu. 

Markéta Kopřivová

Den třetí se zabýval dvěma tématy. Povídali jsme si o židovské 
komunitě města Brna a druhou část zahájila dcera Arnošta Lusti-
ga paní Eva Lustigová workshopem s názvem „Já chci být člověk 
– zpráva Arnošta Lustiga hvězdám a nejen jim.“

Meeting Brno bylo velice fajn. Strašně se mi líbilo, že se tolik lidí 
různých národností dokáže sejít na jednom místě a ještě se dokáže 
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Já chci být člověk  

bavit o  stejném tématu. První polovina programu mě dost bavila, 
protože jsme mohli ve skupinkách komunikovat o  daném tématu 
anglicky, někteří i německy, a vlastně se socializovat a najít si přáte-
le. Druhá část programu už nebyla tak zábavná, ale taky se mi moc 
líbila, protože jsem se dozvěděla hodně nových věcí. Nejlepší bylo, že 
jsme tam jeli se skvělým kolektivem, a tak jsem si to moc užila.

Adéla Francová

Meeting Brno se mi velice líbilo, hlavně v tom, že se několik ná-
rodností sejde a probírá se společné téma a lidi si vyměňují názory, 
i když se skoro vůbec neznají. Mluví se jinými jazyky a slyším je i jinak 
než ve škole. Část, kde jsme se s ostatními účastníky více socializovali 
a probírali ta témata, mě bavila osobně více, protože jsme ten jazyk 
použili v praxi. Druhá část už mě nebavila tolik, ale dozvěděla jsem 
se spoustu nových a zajímavých věcí o Brně, takže za mě taky super. 
Kdyby byla možnost, určitě bych tam jela znova, moc jsem si to užila.

Julie Pacalová

Jsme rádi, že se naší škole podařilo zapojit do mezinárodního 
projektu a umožnit našim žákům setkání se studenty deseti ev-
ropských zemí a zamyslet se nad smutnou historií, která zasáhla 
celý svět. Je důležité mladé lidi vychovávat k tomu, aby se neza-
pomínalo na tragické osudy lidí za druhé světové války a poučení 
z historie předávat dalším generacím.

Mgr. Dagmar Mačicová, Mgr. Irena Šemorová,
Mgr. Jitka Harnušková

Ve třídách 8. a 9. ročníku jsme tento 
školní rok zahájili netradičně.  U příleži-
tosti konání mezinárodní putovní výsta-
vy „Já chci být člověk“ - zpráva Arnošta 
Lustiga hvězdám a nejen jim jsme si udě-
lali takovou „dílnu lidskosti“. Cílem dílny 
bylo nejen seznámit se s životním příbě-
hem světoznámého spisovatele a jeho 
cestou k humanismu, ale hlavně přijít na 
to, co to ten humanismus vlastně je, a 
uvědomit si svoji zodpovědnost za to, v 
jakém světě budeme žít. Výstupem byla 
poselství, která by žáci rádi vyslali hvěz-
dám a která budou také součástí stejno-
jmenného sborníku.

Naše škola (jako jedna ze tří) dostala 
dokonce možnost prezentovat svá po-
selství přímo na zahájení výstavy v br-
něnském planetáriu v úterý 12. 9. 2023. 
Tohoto úkolu se zhostil tým 5 děvčat, 
která neváhala obětovat svůj volný čas 
a vydat se s námi na vernisáž. Slavnost-
ního otevření výstavy se ujala sama Eva 
Lustigová, dcera spisovatele, která si po-

zvala ještě několik zajímavých hostů. Vý-
stava, jejíž součástí jsou i aforismy našich 
žáků, potrvá v Hvězdárně a planetáriu 
Brno do 15. 10. 2023.

Tímto bychom chtěly poděkovat 
našim žákyním – Andree Lakosilové, 
Zuzaně Roušarové, Markétě Kopřivové, 
Elle Havlíkové a Lence Muchové – za to, 
že reprezentovaly naši školu na této vý-
znamné akci a že se nebály „vyslat svůj 
vzkaz hvězdám“.

I. Šemorová
D. Mačicová

Eva Lustigová, dcera Arnošta Lustiga
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68. ročník národopisných slavností s DH Kosárek 

ZUŠ

 Dne 17. 6. 2023 uspořádala Dechová hudba Kosárek 
s podporou Města Podivín  1. ročník Junior Dechfestu, který 
se uskutečnil v amfi teátru Spolkového domu v Podivíně.

Pozvání přijaly mládežnické dechové orchestry z blízkého 
okolí, které se postaraly o hudebně pestrý program do večer-
ních hodin. Festival zahájila domácí dechová hudba Kosárek 
při ZUŠ v Podivíně, která posluchačům nabídla nejznámější 
české a moravské dechovky, ale i moderní písně v úpravě pro 
dechovku. V  žánrově podobném duchu se neslo vystoupe-
ní hostující mládežnické dechové hudby ze ZUŠ v Dolních 

Bojanovicích s kapelníkem Alešem Esterkou. Mladí muzikanti 
z Dolních Bojanovic se představili hned dvěma dechovými or-
chestry. Prvním byl orchestr mladých začínajících muzikantů, 
na jejichž vystoupení navázali mladiství muzikanti se svými só-
listkami. 3. vystupujícím souborem byl již „ostřílený“ Dechový 

orchestr při ZUŠ Veselí nad 

Moravou s  dirigentem Jiřím 
Šticou. Orchestr s  28 členy 
nabídl repertoár, který zahr-
nuje koncertní skladby, ta-
neční, sólové, ale také typic-
kou moravskou a  českou dechovku. Posledním vystupujícím 
byl Etien Band, orchestr při ZUŠ Jevíčko. Téměř 30-ti člen-
ný orchestr završil odpolední program interpretací populární 
a muzikálové hudby. Vedoucím orchestru je Ing. Radek Kavan.

Průvodním slovem provázela celý program hudebnice, roz-
hlasová a televizní reportérka, paní Ivana Slabáková.  

Nejen o chuťové pohárky se postarali Vinyx, kafestánek Ve-
roni, palačinky od Haniny, Pivovar Nová Bystřice a Radochovi 
z Milovic. 

První červnový víkend patřil v Tvrdonicích již tradičně slavnos-
tem Podluží v písni a tanci. Páteční večerní program, který je věno-
ván přehlídce dechových hudeb, zahájila svým vystoupením DH 
Kosárek. Pro mladé muzikanty to byla výzva a zároveň obrovská 
zkušenost vystoupit před publikem dechových nadšenců nejen 
z jižní Moravy. Letošní ročník slavností byl věnován rodákovi z Lan-
žhota Jožulkovi Uhrovi, pro kterého zazněla píseň Tá naša zem. 

Za DH Kosárek bychom v  neposlední řadě chtěli poděkovat 
paní Evě Příkazské, která dechovou hudbu vystrojila vyšívanými 
vestami. 

Za DH Kosárek M. a M. Koneční 

Adopce na dálku

Letošní jedenáctý ročník Adopce na dálku, což je projekt Arcidiecéz-
ní charity Praha, který pomáhá dětem z rozvojových zemí k získání vzdě-
lání, bude na naší škole probíhat již tradičně během října a  listopadu. 
Děti budou moci nosit finanční příspěvek ve výši od 50 Kč svým třídním 
učitelům.

Naše indická spolužačka Lupthasree o prázdninách udělala postupo-
vé testy do páté třídy. Všechny předměty splnila s výsledkem nad 80%. 
Daří se jí dobře, s nástupem do páté třídy dostala také školní pomůcky. 
Celá její rodina vyjadřuje velkou vděčnost a díky všem dárcům, kteří se 
do sbírky zapojili.

Doufám, že i  v  tomto roce se nám bude dařit i  nadále podporovat 
děti z rozvojových zemí v jejich vzdělávání.

Pro více informací se můžete podívat na webové stránky Arcidiecéz-
ní charity Praha.

Mgr. Hana Vízdalová

Školní poradenské pracoviště

Na naší základní škole funguje školní poradenské pra-
coviště ve složení: školní psycholog – Mgr. Jitka Muchová, 
výchovný poradce – Mgr. Dagmar Mačicová, metodik pre-
vence – Mgr. Markéta Svobodová a  školní speciální peda-
gog – Mgr. Hana Vízdalová.

Tento tým zajišťuje péči o žáky se speciálními vzděláva-
cími potřebami, o žáky nadané, s neprospěchem a s odliš-

ným mateřským jazykem. Řeší kariérové poradenství, pro-
fesní orientaci žáků, prevenci rizikového chování. Poskytuje 
metodické vedení učitelům při práci se žáky se speciálními 
vzdělávacími potřebami. A také spolupracuje s rodiči našich 
žáků.

Mgr. Hana Vízdalová
vedoucí poradenského pracoviště
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Tábor vlčat – Jak vycvičit draka

V  neděli 6. 8. se desítka odvážných 
vlčat vydala na dobrodružnou cestu 
za draky do nedalekých Chřibů. Zde 
u skautské chaty jsme strávili následují-
cích 6 dní. I když nám počasí téměř celý 
týden nepřálo, nenechali jsme se odra-
dit, a i tak si tábor dosyta užili.

Odvážní malí Vikingové spali v  tu-
ristických stanech, drželi noční stráž 
a  každý večer zpívali u  ohně táborové 
písně. Naším hlavním úkolem bylo najít 
hnízdo draků, porazit zlého alfa draka 
a  dát svobodu těm zajatým. To se nám 

také po strastiplných dnech povedlo. 
Museli jsme chránit naše ovce, oprášili 
jsme starý lexikon draků s autentickými 
kresbami, bloudili jsme po neznámých 
stezkách a  nakonec jsme i  zvítězili nad 
krutovládou. Také jsme hráli spoustu 
akčních a  zároveň poučných her, které 
byly zaměřeny na lepší poznání přírody 
a tvorů kolem nás. Kvůli počasí se náš ce-
lodenní výlet přejmenoval na půldenní, 
ale i  tak jsme stihli navštívit pár zajíma-
vých míst, jako třeba vyhlídku Kazatelna 
či skálu Kozel.

Děkujeme všem zúčastněným a taky 
našim vedoucím, za rok opět na vidě-
nou!

Za Táborový oheň, YMCA SKAUT
Šárka Macánová

YMCA SKAUT

Tábor skautů a skautek - Vikingové

Toto léto jsme znovu na dva týdny, 
již počtvrté, zavítali na naše malebné 
tábořiště Javorovou louku, tentokrát 
jako udatní Vikingové. A  jako správní 
Vikingové jsme se vydali na objevnou 
výpravu, a to za novým domovem.

Prvních pár dní jsme strávili nutný-
mi přípravami, stavěli jsme lodě, chys-
tali zásoby, darovali bohům pro úspěch 
naší nadcházející cesty, a když bylo vše 
hotovo, vypluli jsme vstříc neznámu. 
Avšak plavba lodí nebyla jednoduchá. 
Čekala nás potyčka s  mohutným tvo-
rem, hadem Jörmunganderem, která 
nás svedla z kurzu, a tak jsme jej museli 

znovu najít podle souhvězdí na noční 
obloze.

Nakonec se nám podařilo přistát na 
ostrově, na kterém jsme po prozkou-
mání rozbili tábor a  následně jej začali 
osidlovat. Zajišťovali jsme si zdroje jídla, 
stavěli strážné věže a dokonce jsme po-
tkali Lokiho, když se rozhodl ozkoušet 
naše stopařské dovednosti. To by už byl 
šťastný konec našeho putování, nane-
štěstí jsme se však poslední den ještě 
museli utkat s  nepřátelskými nájezdní-
ky. Bitva to byla dlouhá a  urputná, ale 
nakonec jsme společnými silami zvítě-
zili.

Během tábora si skauti a  skautky 
mohli vyzkoušet spoustu věcí. Ať už 
z života dávných Vikingů, jako například 
deskovou hru tablut, vikingský sport 
glímu a  výrobu vlastních štítů, nebo 
z  dovedností zálesáckých, jako napří-
klad stopování, rozpoznávání jedlých 
a léčivých bylin a poznávání souhvězdí.

Nezbývá tedy nic než doufat, že 
jsme všichni nakonec opouštěli tábo-
řiště plní pozitivních zážitků, nabytých 
vědomostí a  dovedností a  že se znovu 
zase setkáme za rok.

Za Táborový oheň, YMCA SKAUT
Tomáš Hrom Kratochvíl
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Historie skautingu v Podivíně

Již několik let pátrám po historii 
skautů v  Podivíně, dokonce jsem na-
vštívil před lety archiv v Hodoníně. Zde 
v  materiálech podivínských spolků je 
uvedeno pouze datum registrace a  da-
tum ukončení činnosti.  Po letech jsem se 
dostal k  podstatným, i  když ne úplným 
informacím. 

Skauting vznikl v  Anglii v  roce 1907 
ze slova Scout, což v  překladu znamená 
zvěd, pozorovatel, průzkumník. Skauting 
je celosvětové hnutí a  hlavním cílem je 
výchova dětí, vede je samostatnosti, zod-
povědnosti a schopnosti poradit si v kaž-

dé situaci.  Skauting v Česku existuje od 
roku 1911 a během své činnosti to neměl 
jednoduché. Z ideologických důvodů byl 
zakazován a potírán. Já si vzpomínám, jak 
nám na vysoké škole v rámci výuky marx-
-leninské fi losofi e přednášeli, že skauting 
vznikl pro potřebu výchovy mladých lidí,  
aby byla zajištěna jejich připravenost pro 
život v koloniích a boj v legiích.

První rána pro skauting přišla 28. říj-
na 1940, kdy K. H. Frank zakázal činnost. 
Po ukončení války byla činnost obnove-
na, ovšem ne nadlouho. V roce 1950 pře-
šla organizace tak jako mnoho dalších 

uskupení do komunistického pionýra. 
Na krátkou dobu byla činnost v  souvis-
losti s  pražským jarem obnovena, ale 
s  rokem 1970 byla činnost na dlouhou 
dobu potlačena. Já doufám, že fungující 
organizaci v Podivíně již podobný osud 
nepostihne. V  Ladné fungoval Junák 
a několikrát nás spolužáci pozvali na je-
jich schůzi v  klubovně. Panoval zde na-
prostý pořádek, kázeň a disciplína. 

Při neustálém vyptávání na skaut 
v Podivíně  mi kamarád Jenda Švec starší 
sdělil, že byl ve skautu a má doma fotku. 
Vzápětí mi ji paní Hemzová na městském 

Příměstský tábor benjamínků

V týdnu od 7. do 11. srpna jsme si s benjamínky užili ne-
zapomenutelný příměstský tábor, který i přes špatné počasí, 
které nás první tři dny doprovázelo, byl přínosný jak pro děti, 
tak i pro vedoucí. 

Tématem letošního tábora byla menší příprava na bu-
doucí skautský život. Měli jsme například ECO den, den plný 
skautských dovedností, jako například rozdělávání ohně 
nebo lezení na stěně a den zaměřený na přírodu. 

Ve čtvrtek jsme podnikli výlet do Modré, kde si děti užily 
dobrodružství v  tunelu pod vodou nebo procházku kolem 

praturů. Po výletě následovalo dobrovolné přespání na klu-
bovně, které děti i přes prvotní strach a stesk zvládly na vý-
bornou.

I když byl celý týden velmi zábavný, byl přece jen dost ná-
ročný, takže jsme si poslední den tábora udělali hodně poho-
dový. Šli jsme na procházku, na dětské hřiště a k obědu jsme 
si objednali pizzu. Po odpočinku pak už následovalo vyhod-
nocení celého tábora, předání cen, loučení a odchod domů.

Za Táborový oheň, YMCA SKAUT
Jolana Jolča Kovaříková
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Knihovna

Vážení a milí čtenáři,
přes léto jsme v  knihovně zahájili 

prodej nové turistické vizitky a magne-
tky s motivem Podivína. Výletníci a sbě-
ratelé, neváhejte a přijďte si je zakoupit. 

S  nadcházejícím podzimem se 
v knihovně můžete těšit na nové knihy 
i  audioknihy pro dospělé i  děti, nové 

knihy z edice Kouzelné čtení (ALBI tuž-
ka). 

Namátkou vybírám:
Jana Poncarová – Alžběta a  Nina: 

Nevyřčená slova kopou ty nejhlubší 
propasti.

V pochmurných i krásných Sudetech 
se skrývají stíny minulosti, které Alžbě-

tinu rodinu rozdělily na desítky let. Když 
ji vnučka Nina navštíví v léčebně, vymy-
slí způsob, jak babičce udělat radost: 
vyrazí s ní na výlet do míst, kde strávila 
dětství a mládí. 

Lenka Potůčková – Návrat nežá-

doucí: Příběh zdravotní sestry v  ne-
klidném českém pohraničí po roce 

úřadě ofotila a  zvětšila. Zjišťovali jsme, 
kdo ještě žije a kdo je kdo. Jenda poznal 
samozřejmě sebe, Leopolda Floriána, 
Laďu Neuhausera, Ladislava Mašindu, 
Rudolfa Němca a  Vladimíra Strocheho. 
Fotka byla pořízena na náměstí před 
lípou svobody. Datum pořízení není 
známo. Oslovil jsem dále pana Stroche-
ho a ten mi přinesl také fotografi i, poří-
zenou u památníku na ulici Husova. Na 
rozdíl od první  jsou účastníci na zadní 

straně popsáni. Je zde pan Kvapil, Ka-
rel Blanář, pan Fiala, Ruda Němec, Josef 
Krčka, Jaroslav Skřivánek, Sýkora Zdeněk 
a Stroche Vladimír. Vedoucím skautu bý-
vali většinou církevní pracovníci a v Po-
divíně to  měl být pan Kleveta, ale tuto 
informaci nemám ověřenou. Snad mi 
pomůže pan farář, pokud na faře budou 
odpovídající dokumenty.

Dále jsem  pátral, zda měli klubov-
nu a kde. Takže klubovna byla u mlýna, 

vedlo k ní betonové schodiště a tuto in-
formaci mi potvrdil také Jara Anth, který 
v sousedství bydlel. Sdělil, že udělal pár 
kroků do schodů a  byl v  klubovně. Bu-
dova dnes již neexistuje, ale v publikaci 
Hely Macánové jsem objevil její foto. 
Otevřené schodiště je zde jasně patrné.

Činnost byla násilně ukončena komu-
nistickou ideologií a  jak uvedl pan Stro-
che, do pionýru nešli a dali se k hasičům.

 Jiří Hollý  

Podivínské hody

Krojované  hody započ aly náročným stavě ní m má je 
a př edhodový m koncertem s vystoupení m národopisného 
souboru Kohoutek až z Chrudimi, který  svý m taneč ní m vy-
stoupení m nadchl celé  publikum. Také jsme měli možnost 
slyšet cimbálovou muziku Slovácko mladší, která zpříjem-
nila již tradiční minikošt vín. Již  v sobotu rá no pak zvonily 
zvony naš eho podiví nské ho kostela, který  mě stu oznamo-
val zahá jení  letoš ní ch hodů  svá teč ní  mš í . Po celý  ví kend 
jsme pak vš ichni mohli obdivovat krá sy naš ich podluž á c-
ký ch krojů  a tanč it do rytmu dechovky, o kterou se ná m le-
tos postarala dechová hudba Skaličané, př ič emž  mů ž eme 
s jistotou ř í ct, ž e hrá li báječně. Př espolní  se k ná m sjí ž dě li ze 
vš ech koutů  Moravy a v neděli jsme měli na place opravdu 
mnoho krojovaných. Hodky byly pak pohodovým zakonče-
ním úspěšných hodů. Letošní scénky se opravdu povedly 
a celý večer nás doprovázela skvělá dechová hudba Sokol-
ka. Tí mto dě kujeme vš em, kteř í  se na letoš ní ch hodech ja-

ký mkoliv způ sobem podí leli, a tě š í me se na Vá s na Štěpán-
ské zábavě a  Stárkovském krojové m plese, který se bude 
konat 10. 2. 2024! 

První schůzka chasy pro nováčky bude oznámena na 
facebookové stránce Chasy Podivín.
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VIRTUÁLNÍ UNIVERZITA TŘETÍHO VĚKU V KNIHOVNA

Rekondiční pobyt v Horní Lipové 17. - 22. 6. 2023

Jste v  důchodovém věku nebo invalidní důchodce 
a máte stále chuť se vzdělávat, rozšiřovat si obzory a se-
tkávat se se svými vrstevníky? 

Provozně ekonomická fakulta České zemědělské uni-
verzity v Praze organizuje Virtuální univerzitu třetího věku, 
která umožňuje studium zájemcům i v menších městech 
a obcích, aniž by za vzděláním museli dojíždět. 

Studium je rozděleno na zimní a  letní semestr, v kaž-
dém z nich proběhne 6 lekcí z vybraného tématu. Těšit se 
můžete např. na cestování, architekturu, osobní fi nance, 
české dějiny a  jejich souvislosti, pěstování a  využití jed-

lých a  léčivých hub, hudební nástroje, evropské králov-
ské rody a další. 

Výuka bude probíhat v městské knihovně od října do 
prosince vždy 1 x 14 dní dopoledne na cca 1,5 hod. Ve 
studiu je možno pokračovat i  dále, standardní délka je 
3 roky (6 semestrů), možné je ale i studovat jen některé 
semestry. 

Náklady na studium: 400,- Kč/ kurz (půl roku)
Zájemci prosím hlaste se osobně v  knihovně, pište 

na mail: knihovna@podivin.cz, nebo volejte na tel. č. 606 
816 860.

Jako každým rokem, tak i  letos jsme 
pořádali zájezd pro 55 členů STP na re-
kondiční pobyt do lázeňského horského 
městečka Horní Lipová. Zájem byl veliký, 
což nás těšilo. A  tak jsme se snažili při-
chystat zajímavý program  i  luxusní au-
tobus pro tak velký počet účastníků. 

V  sobotu v  7,45 hod. jsme odjížděli 
z Podivína do Velkých Losin na prohlíd-
ku zámku. Odsud jsme odjeli do penzi-
onu Pod Smrkem do Horní Lipové, kde 
jsme se naobědvali a ubytovali. V neděli 

po snídani  jsme navštívili  Vlastivědné 
muzeum Jesenicka sídlící ve vodní tvrzi, 
která stojí na Zámeckém náměstí v  Je-
seníku. Výstižný výklad mladého prů-
vodce nás velice zaujal. Dověděli jsme 
se spoustu zajímavostí z tohoto regionu 
jak z historie, tak i z hornictví, geologie, 
biologie i  počátky lázeňství. Dále jsme 
pokračovali autobusem do České Vsi na 
prohlídku Auto moto veterán muzea, 
kde nás překvapilo neskutečné množství 
historických motocyklů, kol, rádií, aj., pro 

nás i oživení našeho mládí. Vrátili jsme se 
zpět na oběd. Po poledním odpočinku 
jsme opět vyjeli do Jeseníku, nyní ale do 
lázní Priessnitz. Prohlídli jsme si honosný 
vestibul lázeňského domu a vydali se na 
Priessnitzovy venkovní koupele. Prošli 
jsme se bosou nohou vodními chodní-
ky a  pak i  vyzkoušeli ponoření horních 
končetin do chladné vody a  zjišťovali, 
jak nám to skvěle prokrvilo končetiny. 
Pak jsme se prošli loukou nad lázeňským 
areálem pojmenovanou „Cesta života“ 

1945. Strhující román o osudech mladé 
zdravotní sestry se odehrává v  kulise 
poválečných československých dějin. 
Dívka se vrací domů z  koncentráku 
a u Drážďan se k ní přidá malé nemluví-
cí děvčátko. Po návratu do Čech zamíří 
s holčičkou do nemocnice v pohraničí, 
kde najde práci. Obě se spolu postupně 
sžívají a  vzniká mezi nimi vztah matky 
s  dcerou. Prožívají tu divoká poválečná 
léta, odsun Němců Rudými gardami i ná-
stup komunistů, jejichž praktiky hrdince 
často připomínají roky prožité v  lágru. 
Přes mnohé těžkosti zde obě nakonec 
najdou nový domov, přátele i lásku...

Kateřina Panou – Řecké štěstí: Au-
torka žije už déle než pětadvacet let 
v  řeckém kraji Epirus, provdala se tam, 
založila rodinu a našla štěstí. Řecké štěs-
tí. Zemi zná jako málokdo jiný, a proto-
že tradiční Řecko, které ji kdysi okouz-
lilo, postupně mizí, rozhodla se o  něm 
psát –o  jeho zvycích, tradicích, historii 
i legendách, ale také třeba o jazykových 
záludnostech a  úskalích života v  cizí 
zemi.

Pro děti:
Petr Hugo Šlik – Marta si vzpomíná: 

Jak se vyrovnat se ztrátou někoho blízké-
ho? Optimistické vyprávění o  nelehkém 
tématu. Marta odjakživa milovala svoji ba-
bičku, která znala všechny bylinky, dokáza-
la najít cestu z nejhlubších částí lesa zpět 
do chaloupky a její zástěra vždycky voněla 
kouřem. Jenže teď už tu stará paní není. 
I když si to jde představit jenom těžko, po-
hltila ji mlha zvaná NIC. Marta na babičku 
nemůže přestat myslet a přemítá o všem, 
co spolu zažily. Dokážou hezké vzpomín-
ky zahnat smutek po někom, kdo už tu 
s námi není?

Magdalena Rutová – Já, chobotnice: 
Lidé si za dobu své nedlouhé existence 
na planetě Zemi udělali z  oceánů a  moří 
odpadkový koš. Ryby a  jiní mořští živo-
čichové se už drahnou chvíli krmí místo 
planktonu mikroplasty a na mořském dně 
vzniká muzeum lidských vynálezů. Fan-
tastické předměty — kancelářské židle, 
vysavače, mobily, rybářské sítě, časopisy 
a kreditní karty — zaujmou hrdinku této 
knížky, moudrou chobotnici, která lidský 

svět obdivuje a touží poznat. Lidé musí být 
úžasní! A také velmi zvláštní, když se dob-
rovolně zbavují tolika neuvěřitelných věcí, 
které dokázali vymyslet. Chobotnice čeká 
na příležitost, aby se dostala z hlubin tem-
ného oceánu...

Robin Král – Jeden kluk z  vesničky 

Květušín: Jeden kluk z vesničky Květušín je 
básnická sebranka prapodivných postavi-
ček zdržujících se převážně v českých ves-
nicích, městech, na hradech u řek či pohoří. 
Limeriky Robina Krále navazují na nonsen-
sovou tradici a nabízejí dětem i dospělým 
jemný humor a potěšení z  jazykové akro-
bacie, provozované na miniaturním hřišti.

Od října začne fungovat Virtuální uni-
verzita třetího věku (viz. info pod článkem). 

Dále bych všechny ráda pozvala 4. 10.  
v 17:00 na autorské čtení Dr. Josefa Blažka 
z jeho knihy Pseudogotická hrobka. 

Se začátkem školního roku také za-
čnou besedy a  lekce pro děti z  mateřské 
i základní školy. 

Těším se s Vámi na setkání v knihovně 
a přeji Vám krásné babí léto

Radka Mildnerová, knihovnice
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Léto končí, příroda a myslivci se chystají na zimu

lemovanou žulovými monumenty, coby 
sochařsko-krajinářskou kompozicí br-
něnského sochaře. Poté jsme se vrátili 
zpět a  dostali se k  pramenům a  zakon-
čili jsme pitím vody z léčivých pramenů 
ozdravnou kúru našeho těla. Na závěr 
jsme se sešli v kavárně na zmrzlině, ka-
fíčku a nějakém tom zákusku.

Pondělí byl volný den. Někdo se šel 
podívat do nedalekého samoobslužné-
ho baru do lesa v Horní Lipové, jiní si za-
jeli vláčkem do Jeseníku nebo navštívili 
své bývalé známé. V areálu byl k dispozi-
ci i krytý bazén. Někteří se vydali vlakem 
na Ramzovou a  následně lanovkou na 
Šerák. Byl to neskutečný zážitek na čtyř-
sedačkové, následně dvousedačkové 
lanovce. Počasí nám přálo a  bylo vidět 
do širokého okolí Jeseníku.  Večer jsme 
si přichystali posezení u táboráku a opé-
kání špekáčků. Bylo to velice příjemné.  

V úterý jsme jeli po snídani na zámek 
Jánský vrch do Javorníku. Velice zajíma-

vá byla prohlídka zámku, který jako je-
den z mála má původní interiér a záclo-
ny přes dvěstě let staré. Po obědě jsme 
si chtěli prohlédnout  Rejvíz, mechová 
jezírka, rašeliniště a  v  neposlední řadě 
i místní restauraci, kde raritou jsou vyře-
závané židle s  karikaturami štamgastů. 
Bohužel pro vysokou venkovní teplotu 
se musel výlet zrušit a   volný čas jsme  
trávili v areálu penzionu, procházkou le-
sem nebo občerstvením v místní restau-
raci. Ve středu se jelo na trh do polského 
Paczkowa. Nakoupili jsme, co jsme chtěli 
a kolem poledne jsme se vraceli zpět na 
oběd. Odpoledne byla volná zábava dle 
vlastních sil. U večeře nám bylo sděleno, 
jak bude probíhat naskladnění do auto-
busu a po snídani náš odjezd domů. 

Ve čtvrtek, poslední den, jsme se 
rozloučili s velmi příjemným a vstřícným 
personálem, který se o  nás po celou 
dobu velice dobře staral. Kuchařky vařily 
výborně a švédské stoly k snídani nemě-

ly chybu. Poté jsme spokojeně odjížděli 
z  Horní Lipové. Šikovný řidič Ondra si 
bravurně poradil v  kritických zatáčkách 
záludných hor. A tak jsme dojeli na po-
slední zastávku v Čechách pod Kosířem. 
Čekala nás tam velmi poutavá a ojedině-
lá prohlídka starodávných kočárů s  vy-
nikajícím výkladem majitele pana Obra. 
Pak následoval společný oběd a poseze-
ní v zámecké kavárně a kdo chtěl, mohl 
jít na prohlídku zahrady nebo místního 
zámku. V 16 hod. jsme odjížděli, dálnice 
se již uvolnila a  my měli plynulý návrat 
domů. 

Spokojenost byla vidět na tvářích nás 
všech. Účel to splnilo, účastníci zájezdu 
se společně pobavili a  prohlédli si zají-
mavá místa naší země. Je to také zásluha 
Města Podivín, díky jehož fi nanční pod-
poře jsme mohli pro vás tuto akci usku-
tečnit. Tímto děkuji všem.

za MO STP Podivín
Eva Vondráčková, místopředseda 

Ještě nedozněly dozvuky naší největší akce letošního roku 
„Pytlácké noci“  a  již řešíme další důležité úkoly  související 
s  naší činností.  Pytlácká noc dopadla velmi dobře, nedošlo 
k  žádným komplikacím a  tradičně i  počasí nám přálo.  Jde 
o velmi náročnou akci a někteří jedinci na samotnou přípravu 
obětovali několik dnů. Manželé Vorličtí, tradiční sponzoři této 
myslivecké akce, darovali našim členům na akci pracovní zá-
stěry, neboť každý myslivec je i zručný kuchař. Manželům Vor-
lickým všichni děkujeme.

V letních měsících byla naše činnost zaměřena na zajištění 
zásob krmení na zimní přikrmování, tj. sena a obilovin.  Do re-
víru jsme rozvezli několik tun tzv. pozadku. Pozadek je odpad 
vzniklý při čištění potravinářské pšenice. Tento byl rozvezen do 
zásypů pro bažanty po celém revíru. Bažantům je věnována 
zvláštní pozornost nejen v našem spolku, ale v celé republice. 
Početnost bažanta obecného v ČR byla vzestupná do sedmde-
sátých let minulého století, v současných letech došlo k pokle-
su o 70 procent. Hospodář bedlivě sleduje jejich stav v revíru 

Čertova šopa

Hájence se dříve říkalo „U čertovej“, následně „Na čertovej“, až 
se vžil název „Čertová“. První hajný byl Loziáš. Loziáši byli dva bra-
tři, oba hajní a jeden z nich byl děda mé manželky. Po roce 1945 
odešel do Ameriky. Babičku si nevzal, dědovi nechal na kontě dost 
peněz, ale měnová reforma je znehodnotila. Jeho syn, můj tchán 

a podle toho rozhodne, zda dojde k odstřelu, či nikoliv. V na-
šem spolkovém zařízení byla vybudována vlastním nákladem 
odchovna bažantů, kde naši členové  Latýn ml., Juráš a další 
pod vedením Rafana /Petra Městeckého/ vyvedli několik desí-
tek bažantů. Bažanti byli v červenci vypuštěni do revíru. 

Před nadcházející loveckou sezónou budou provedeny na 
naší střelnici střelby na asfaltové holuby za účelem zdokonale-
ní manipulace a zacházení se zbraní a prokázání svého střelec-
kého umění. 

Myslivosti zdar
Jiří Hollý     
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Rybářské okénko letní sezóny 2023

Noční rybářské závody pořádající 
se pravidelně ve svátek 5. - 6. červen-
ce, se letos rybářům opravdu povedly. 
Celkem se zúčastnilo 56 lovících rybářů, 
z  toho 5 do 15-ti let a  31 z  našeho PS 
Podivín.
1. místo za nejdelší ušlechtilou rybu vy-

hrál pan Igor Tilšer z  PS Vranovice – 
amur 64 cm.

2. místo za druhou nejdelší ušlechtilou 
rybu vyhrál pan Adam Rytíř z PS Podi-
vín – amur 61 cm.

3. místo za třetí nejdelší ušlechtilou 
rybu vyhrál pan Petr Levčík z PS Podi-
vín – kapr 60 cm.

Gratulujeme vítězům!

Zato v době letního rybářského ma-
ratonu se rybáři natrápili. Na konci čer-
vence se nad Šutráky nesl zápach toxic-
kého bezbarvého plynu - sirovodíku. Při 
pohledu na vodní hladinu ve dnech 27. 
7.  – 29. 7. 2023 až srdce zabolelo. Byl tu 
další velký úhyn rybí obsádky. Rackové 
měli žně. Byli svoláni všichni členové 
rybářského výboru a  aktivní rybáři PS 
Podivín. Kdo mohl, přiložil ruce k  vý-
pomoci. Podivínští rybáři pod velením 
předsedy Petra Šveca jednali opravdu 

rychle. V parných dnech bylo nutné za-
jistit okamžitý výlov mrtvých ryb. Velice 
děkuji za skvělou součinnost všem, kte-
ří se přičinili na odklizení zdechlin, také 
děkujeme našim myslivců, kteří první 
den vypomohli s odvozem uhynulé rybí 
obsádky.  

Bohužel nános sedimentu o objemu 
45.000 kubíků ležících na dně Šutrák je 
jako časovaná bomba. Ve vodě bez kys-

líku vzniká za těchto podmínek reakce, 
která uvolňuje sirovodík. Všichni víme, 
že následkem je snížení atraktivity celé 
lokality a dychtivě vyhlížíme termín re-
vitalizace. Z důvodu obsáhlé přípravné 
projektové dokumentace a  rezervace 
sacího bagru má město Podivín v plánu 
odsátí sedimentu v  termínu 08/2025 – 
03/2026. 

Kronikářka rybářů Helena Macánová

 PhMr. Hlavatý pořídil v roce 1933 fotografi i této 
krásné stavby.  

Olin Prudík z Rakvic, po požití alkoholu s oblibou prohlašoval, že 
je Loziáš a má modrou krev. Po něm nastoupil Cyril Mlátilík z Lad-
né. V padesátých letech začal vykonávat funkci hajného František 
Jílek, kterého si dobře pamatuji, protože každý den si jezdil pro 
stranický tisk k sousedům Nedbálkům na náměstí. Laďa Novot-
ný k jeho osobě uvádí, že byl  malé postavy, jezdil po revíru na 
jízdním dámském kole, na rameni vozil jako loveckou zbraň troják 
Lankasterku (troják je zbraň s jednou kulovou hlavní a dvěma bro-
kovými hlavněmi). Byl velký jedlík a jeho nadřízený polesný Urx 
prohlašoval, že musí mít dvě tasemnice, protože spořádal dvacet 
knedlíků. Polesný Urx dělal vedoucího polesí „Horní les“ se sídlem 
v Bulharech, kam patřil i Podivín. Po odchodu do penze se Jílek 
odstěhoval někam k Olomouci, odkud pocházel. Na jeho místo 
v sedmdesátých letech nastoupil Josef Bartoš, který byl proslaven 
jako silný kuřák a častý piják černé kávy (turka). Vykonával dob-
ře svoji činnost, ale v posledních letech se věnoval více rybolovu. 
Já ho mám v paměti jako hodného lesníka. Koncem roku 1988 
předal svůj úsek Ladislavu Novotnému a odešel na zasloužilý od-
počinek do Lednice, kde dožil se svojí manželkou. Laďa Novotný 
strávil na hájence jako lesník 16 let a upřímně můžu za sebe říct, 
že jsem jej neměl moc rád. Byl přísný a nerad nás v lese viděl.  Asi 
v  každém viděl potencionálního škůdce. Dnes jsme kamarádi, 
rád přijde mezi podivínské myslivce a nostalgicky projde revír, ze-
jména když přijme pozvání na hon. Žije v Ladné a píše zajímavé 
články o hájenkách do Lanštorfského zpravodaje.  Po něm se na 
hájenku nastěhoval Ladislav Kalužík, vedoucí Technického pro-
vozu Lesního závodu Židlochovice. Koncem roku 2022 odešel do 

penze a  odstěhoval se. Dnes je hájenka obývána opět zaměst-
nanci lesního závodu. Pan Kalužík je pomalu dvoumetrový chlap, 
a když jej člověk potkal v lese, šel z něj strach. Když viděl, že se 
návštěvník lesa chová slušně, tak mu i kávu uvařil. Pro děti a turis-
ty měl u hájenky lavičku a stůl a pro děti zde byla spousta hraček. 
Neuměl odpočívat, neustále byl u zvířat, nebo v lese. Choval na 
hájence koně, osla, kočky a psy. Pro turisty to byla atrakce. Dnes 
je na hájence mrtvo.      

V  článku je použito vzpomínek pana Ladislava Novotného 
z Ladné. 

Jiří Hollý 



LIII. ročník     číslo 3    září 2023

28 Podivínský zpravodaj

Pajasan -invazivní dřevina 

Sportovní tábor 2023

Rychle rostoucí invazivní dřevina, pů-
vodem z  Číny, je pajasan žláznatý. Také 
jste si všimli, jak se mu u nás daří? Bohužel 
tento strom se velice rychle rozmnožuje 
a vytlačuje naši původní vegetaci. Všechny 
části pajasanu jsou pro člověka mírně jedo-
vaté. Jeho kořenový systém je natolik silný 
i  po pokácení, že od něj hrozí poškození 
staveb, zdí, spojnic chodníků, má celkově 

Ve dnech 21. - 25. srpna proběhl 1. 
sportovní příměstský tábor na hřištích TJ 
Slavoj Podivín, jenž byl pořadatelem to-
hoto tábora. Celkem bylo přihlášeno 45 
dětí věku 6–14 let, které byly rozřazeny do 
3 skupin: mladší přípravka, starší příprav-
ka, žáci. Za velmi teplého počasí podávali 
všichni účastníci skvělé výkony.

Mladší přípravka měla dny rozděleny 
tematicky na běžecký den, skákací den, 
fotbalový den, míčový den a fi tness den se 

rychlou schopnost se usídlit na okraji tráv-
níků, mezí cest, polí a vinohradů. Nastal čas 
k jeho likvidaci. Můžete pomoct i vy. Určitě 
můžete použít herbicid, cíleným postřikem 
na list nebo nátěrem na řeznou plochu pa-
řízku. Před opadem listí je ta nejlepší doba 
zlikvidovat tak mladé rostliny, tím si ušetří-
te starosti s kácením vzrostlých stromů. 

Helena Macánová, místostarostka

spoustou her. Starší přípravka a žáci se vě-
novali převážně fotbalovým aktivitám a fy-
zické přípravě. Ve středu byli na procházce 
u  Janova hradu. Měli jsme také možnost 
si zazávodit na motokárách. V  týdnu nás 
navštívila paní masérka a  dětem ukázala 
základy masáže jednotlivých partiích těla. 

V pátek odpoledne byly vyhlášeny vý-
sledky soutěží a předány cukrovinkové ba-
líčky všem dětem. Nejlepší sportovci z kaž-
dé kategorie si také odnesli krásné trofeje. 

Děti mají na památku triko, odznaky s lo-
gem Slavoj Podivín a společnou fotografi i. 

Velké poděkování patří dětem za jejich 
přístup k  vykonávání sportovních aktivit 
v  tak horkém počasí a  jejich rodičům za 
podporu a  fi nanční dary na již zmiňova-
né balíčky. Také bychom chtěli poděkovat 
všem sponzorům, kteří podpořili tento tá-
bor fi nančními prostředky. A v neposlední 
řadě také děkujeme správci hřiště za per-
fektně připravené hrací plochy a  správci 
kabin za úklid a čistotu všech místností.

Těšíme se na další ročník
tým trenérů TJ Slavoj Podivín
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Pohádková stezka
Bylo, nebylo…. touhle formulkou začíná hned několik oblíbe-

ných pohádek.
Ta naše se odehrála v neděli 21. května v Podivíně. 
Sluníčko svítilo a děti se svým doprovodem mohly na třinácti 

stanovištích nejen potkat pohádkové postavy, ale také si s nimi 
vyzkoušet různé zábavné úkoly.

Čekal je souboj s rytířem, našly poklad Bílé paní, tvořily s Mako-
vou panenkou za doprovodu fl étnových melodií motýla Emanu-
ela, zakusily chuť uloupeného perníčku od ježibaby. Taková byla 
část stanovišť, ze kterých si děti odnesly kouzelné zážitky a někteří 
dospělí se dost možná přenesli zpět v čase do svého dětství.

Tato výprava byla zakončena setkáním s klaunem, který dě-
tem rozdával odměnu v podobě hračky a ovocného nápoje. Po-
kochat se pak mohli malí i velcí návštěvníci pohledem na nádher-
né ručně vyrobené loutky, které laskavě zapůjčil pan J. Mateiciuc. 

Rádi bychom tímto poděkovali našim sponzorům Mikro Tra-
ding a.s., Česká spořitelna, Česká průmyslová zdravotní pojišťov-
na, Fruta Podivín, IDS JMK, Město Podivín, 
Policie ČR, Řeznictví U Rybků, VoZP a VZP 
za jejich štědrost a podporu při uskutečně-
ní pohádkové stezky.

Touto cestou bych ráda poděkovala 
i  těm, kteří pomáhali s  organizací a  při-
spěli k  nezapomenutelnému zážitku pro 
všechny účastníky. Díky patří Š. Létalové, 
manželům Vlkovým, A. Malému, M. Juříč-
kové, P. Čapkové, E. Slámové, E. Pietrikové, 
L. Vágnerovi, manželům Bandinkovým, 
H. Vyroubalové, manželům Konečným, E. 
Kovaříkové, P. Šagátové, manželům Tre-
chovým, Vanesce B., Lence Z., Terezce V., 

Adámkovi Ř., Štěpánkovi H., Adélce K., Gábince K., Oliverkovi H. 
a Vanesce V.

Jsme rádi, že přišlo více než 130 účastníků a doufáme, že si po-
hádkovou atmosféru užili tak skvěle jako my, pohádkové bytosti.  
Vaše účast a podpora je pro nás neocenitelná.

Lucie Svačinová, T.J.Sokol 
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Výsledky  traktoriády  Podivínský mazec 2023 

Kategorie : 
Tovární  malotraktory 

1. místo    Petr  Spěváček                    Podivín ( Břeclav)
2. místo    Rostislav  Osička                 Podivín ( Břeclav)
3. místo    Dominik  Durna                   Lednice ( Břeclav)

4  x  2

1. místo     Jiří  Valčuha                         Lošov  ( Olomouc)
2. místo     Radek  Hradilík                   Vitonice ( Kroměříž )
3. místo     Rostislav  Svačina               Podivín ( Břeclav)

4  x  4  

1. místo     Rostislav  Svačina               Podivín  ( Břclav)
2. místo     Richard  Zlámal                   Znojmo  ( Znojmo)
3. místo     Tomáš  Hladký                    Hodonín  ( Hodonín)

Speciály 
1. místo      Roman  Novotný                Kunčice ( F. Místek)
2. místo      Vladislav  Berdych              Rokycany (Rokycany)
3. místo      Jiří  Páník                              M.N.V.  ( Břeclav)

Nejstarší     Vladislav Berdych (74 let)  Rokycany
Nejmladší   Jaroslav  Špaček    (6 let)    Polička ( Svitavy)
Nejvzdálenější  Vladislav Berdych (340 km) Rokycany

Pití piva a kofoly na čas :

pivo              Pavel  Marek                        Podivín ( Břeclav)
kofola          přespolní účastník, jméno nezjištěno

Pohár  konstruktérů : 

1. místo   Jaroslav  Novotný                  ( MITSIBUSHI Drak)
2. místo   Rostislav  Svačina                  ( Karkulka)
3. místo   Radek  Hradilík                       (Desta)

Traktoriáda  2023

Domácí traktory klub Podivín a  Město Podivín uspořádaly 
v sobotu 29. července 12. ročník traktoriády Podivínský mazec.

Za krásného slunečného až tropického dne proběhla akce, 
která snad nadchla všechny přítomné. Spokojeni byli traktoristi 
s rychlou tratí, diváci, kteří viděli poprvé traktory s hromadným 
startem, rodiče s  dětmi hlavně pro jejich ratolesti, které mě-
liyk dispozici nafukovací hrad, trampolínu a proběhly i některé 
soutěže pro děti. Spokojeni byli i samotní pořadatelé potěšení 
velmi slušnou návštěvou (více než 75 % bylo přespolních) z řad 
příznivců traktoriády či motoristické fandy.

Příjemnou atmosféru jako na pouti navodili a podtrhli svou 
účastí stánkaři s popcornem, cukrovou vatou, palačinkami, le-
dovou tříští, balonky, hračky a nechyběla ani zdravá výživa. Spo-
kojenost projevili i manželé Dohnalovi zajišťující občerstvení. 

Příchozí mohli vyhrát i  v  tombole zajímavé ceny. Hudby 
i moderátorování soutěže se zhostil na jedničku DJ Aleš, které-
mu pořadatelé i touto cestou ještě jednou děkují. 

Poděkování patří i všem sponzorům za fi nanční a věcné dary, 
které byly předány nejlepším závodníkům a také v tombole

Za DT klub Podivín  Svačina  Rostislav 
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INZERCE

Zveme Vás na 
Zvěřinové hody v Restauraci Sport,

které se budou konat 17. - 19. 11. 2023.

Rozloučení  s prázdninami
Akci, která nebyla původně v  plá-

nu, jsme se rozhodli uspořádat po 
úspěšné traktoriádě, která proběhla 
29. července. Spojili jsme se se staros-
tou města a  rozloučení s prázdninami 
jsme uspořádali 26. srpna společně - 
Domácí traktory klub Podivín a Město 
Podivín. 

I  když dopoledne silně zapršelo 
(byla to vlastně půlhodinová přeháň-
ka), vyčasilo se a zbytek dne bylo krás-
né sluneční počasí.

Od 13,00 do 20,00 hodin se děti 
vydováděly na skákacím hradě, tram-
políně, kreslily na hodovém sóle. Pavel 
Kolařík pro děti připravil kupu hraček 
na hraní a  také soutěže. Všechny byly 
odměněny cukrovinkami a  hračkami. 
Dva připravené malotraktory pro děti 
byly silným lákadlem a celou dobu ob-
sazené. Rodiče si je také na památku 
patřičně zvěčnili.

Kromě jiného občerstvení bylo 
i grilované prasátko, které měli na sta-
rosti Petr Spěváček, Rostislav Osička 
a  Josef Petřík. Akce byla zpříjemněna 
hudbou, kterou zajišťoval a moderoval 
DJ Aleš, jak už to na takových a podob-
ných akcích bývá. Hřebem odpoledne 
bylo vyhlášení tomboly. Tu měla na 
starosti Vlastimila Svačinová. Ještě jed-
nou bychom chtěli poděkovat touto 
cestou všem sponzorům za věcné dary 
do tomboly.

Doufám, že akce splnila své očeká-
vání a všichni přítomní byli spokojeni.

Za DT klub Podivín
Rostislav  Svačina 
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